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Nyomtatott és online sajtó 
 

 

Orbán Viktor: ma két választást nyertünk 
2024. június 10. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap, Index.hu, Telex.hu, Magyar Nemzet, 

Mandiner, origo.hu 

Budapesten és Magyarországon két választást tartottak, mind a kettőt megnyertük - mondta 

Orbán Viktor miniszterelnök, a Fidesz elnöke vasárnapról hétfőre virradó éjjel Budapesten, a 

kormánypártok eredményváró rendezvényén, a Bálnában. Orbán Viktor köszönetet mondott 

Magyarország összes választópolgárának, aki úgy döntött, hogy részt vesz a kettős választáson. 

Elmondta, a vasárnapi önkormányzati és európai parlamenti választáson 57 százalékos volt a 

részvétel Magyarországon. A demokrácia köszöni szépen, jól van, ez is egy szép rekord - 

értékelt. Gratulált a Romániai Magyar Demokrata Szövetségnek, amely "öldöklő küzdelemben" 

elérte a bejutáshoz szükséges 5 százalékot. Hozzátette: Budapesten és Magyarországon két 

választást tartottak, és mind a kettőt megnyerték. "Ráadásul háborús helyzetben, nehéz 

csatában arattunk fontos győzelmeket" - fogalmazott Orbán Viktor. Kiemelte, hogy 

Budapesttel együtt húsz vármegyei közgyűlés van Magyarországon, ezek közül mindegyiket 

megnyerték. Elvesztettünk három megyei jogú várost és megnyertünk négyet, összességében 

ebből is jól jöttünk ki - jegyezte meg. 

 

Potápi Árpád János: csak az egységes nemzet tud erős maradni 
2024. június 8. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap, Demokrata, origo.hu, Felvidék.ma, 

Körkép.sk 

Csak az egységes nemzet tud erős maradni, ma pedig erős nemzetekre van szükség Európában 

- mondta a nemzetpolitikáért felelős államtitkár szombaton a Tolna vármegyei Tevelen. Potápi 

Árpád János, aki a térség fideszes országgyűlési képviselője is, a teveli németek, székelyek és 

felvidéki magyarok együttélését jelképező Megbékélés és összetartozás emlékművének 

avatásán hozzátette: józan gondolkodásra van szükség, amit "egyedül mi, magyarok vagy csak 

néhányan képviselünk". "A szomszédunkban háború dúl, az európai politikusok pedig ahelyett, 

hogy a béke hangján szólnának, szinte háborús lázban égnek" - jelentette ki. Tevelen szinte 

minden család a saját bőrén tapasztalta meg, hogy egy háborúban nincsenek vesztesek és 

győztesek. Számunkra az elmúlt 500 év háborúi csak vesztesek voltak, egy választható utunk 

van: a béke - mondta. Kiemelte, háborúban nem lehet építkezni, fejlődni, márpedig a magyar 

kormány ezt kívánja folytatni. 

 

Öt százalékon az RMDSZ az exit-poll szerint, taroltak a román kormánypártok az 

EP-választáson  
2024. június 9. – Krónika, maszol.ro, szekelyhon.ro 

Az exit-poll felmérés szerint a Romániai Magyar Demokrata Szövetség (RMDSZ) a szavazatok 

öt százalékát szerezte meg, és várhatóan bejut az Európai Parlamentbe. A megyei 

V
e

ze
tő

 h
ír

e
k

 

https://hirado.hu/2024/06/10/percrolpercrebejegyzes/orban-viktor-ma-ket-valasztast-nyertunk
https://hirado.hu/belfold/cikk/2024/06/08/potapi-arpad-janos-szerint-csak-az-egyseges-nemzet-tud-eros-maradni
https://kronikaonline.ro/belfold/exit-poll-ot-szazalekon-az-rmdsz-1
https://kronikaonline.ro/belfold/exit-poll-ot-szazalekon-az-rmdsz-1


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2024. június 10. 

 

 

tanácsosjelölti listákra leadott szavazatoknál is öt százalékot ért el. A Curs-Avantgarde 

közvéleménykutató társaság a szavazóhelyiségekből kijövő választók megkérdezésével 

készített felmérése szerint a Szociáldemokrata Párt (PSD) és a Nemzeti Liberális Párt (PNL) 

szövetsége a szavazatok 54 százalékát megszerezve fölényesen megnyerte az EP-választásokat, 

a második helyre befutott Románok Egyesüléséért Szövetségnek (AUR) a szavazatok 14 

százalékát, az Egyesült Jobboldal szövetségnek a szavazatok 11 százalékát sikerült 

megszereznie. Az RMDSZ lehet az EP-be bejutó utolsó párt. 

              

Kelemen Hunor: arra szavaztam, hogy legyen erős hangunk Európában és erőnk 

a helyi közösségekben 
2024. június 9. – MTI, hirado.hu, Vasárnap.hu, origo.hu, Székelyhon, maszol.ro, ma7.sk, 

Vajma.info 
Arra szavaztam, hogy legyen erős hangunk Európában és erőnk a helyi közösségekben - 

nyilatkozta Kelemen Hunor, a Romániai Magyar Demokrata Szövetség (RMDSZ) elnöke, 

miután a Hargita megyei Csíkkarcfalván leadta szavazatát a vasárnapzajló romániai 

helyhatósági és EP-választásokon. Kelemen Hunor elmondta: fontos, hogy az erdélyi 

magyaroknak "erős hangja legyen" az Európai Parlamentben, mivel ott is születnek olyan 

döntések, amelyek az erdélyi magyar közösség életét befolyásolják. "Nekünk tovább kell 

építenünk az utat, harcolnunk kell az európai őshonos kisebbségek jogaiért" - mutatott rá. A 

Romániában szintén vasárnapzajló helyhatósági választásokra utalva kijelentette: az is nagyon 

fontos, hogy az RMDSZ-nek legyen ereje a helyi közösségekben, hiszen ott születnek azok a 

döntések, amelyek azonnal hatással vannak az erdélyi magyarok életére, így nem mindegy, 

hogy ezeket a közösségeket ki vezeti. 

 
Visszahódította Székelyudvarhelyt az RMDSZ, Kereskényi bejelentette győzelmét 
Szatmárnémetiben, Soós is jól áll Marosvásárhelyen  
2024. június 10. – Krónika, maszol.ro, szekelyhon.ro 

Jelentős fölénnyel Szakács-Paál István, az RMDSZ jelöltje nyerte meg a polgármester-

választást Székelyudvarhelyen a vasárnap rendezett helyhatósági választáson. 

Szatmárnémetiben Kereskényi Gábor bejelentette győzelmét, ugyanakkor jó esély mutatkozik 

arra, hogy újrázzon Marosvásárhely magyar polgármestere is. Az RMDSZ párhuzamos 

szavazatszámlálása alapján a másodszor is függetlenként indult, a magyar pártok által 

támogatott Soós Zoltán vezet a polgármesterjelöltek versenyében Marosvásárhelyen. Az 

elöljáró közösségi oldalán közzétett nem hivatalos eredmények, több mint 43 százalékos 

feldolgozottság alapján Soós Zoltán 44 százalékkal (több mint 12 ezer szavazat) vezet. Mögötte 

a második helyen Dorin Florea, a Maros-parti megyeszékhely egykori polgármestere áll 28 

százalékkal (több mint 7600 szavazat), míg a harmadik helyen a Nemzeti Liberális Párt (PNL) 

jelöltje, Horațiu Suciu szívsebész 6 százalékkal (közel 1700 voks).  
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Magabiztosan újrázott Soós Zoltán Marosvásárhelyen 
2024. június 10. – maszol.ro, szekelyhon.ro 

Soós Zoltánnak hét ellenfele volt, köztük a korábbi polgármester, Dorin Florea. Hajnalban 

zárult az RMDSZ párhuzamos szavazatszámlálása, közel 90 százalékos feldolgozottságnál a 

polgármesterjelölt a leadott voksok 40 százalékát tudhatta magáénak. Soós Zoltán 

nyilatkozatát így kezdte: „Marosvásárhelyen ismét győzni tudtunk!”. Kijelentette ugyanakkor, 

hogy idén nehezebb volt nyerni, mint négy évvel ezelőtt, mert nem csak a volt polgármester 

bábjával kellett megküzdeni, hanem magával az egykori polgármesterrel is. A város egyértelmű 

választ adott, nem kér ezekből - hangsúlyozta Soós Zoltán. 

 

Magabiztosan újrázott Szentegyháza EMSZ-es polgármestere 
2024. június 10. – szekelyhon.ro 

Nagy arányban győzte le RMDSZ-es kihívóját Lőrincz Csaba, Szentegyháza polgármestere, aki 

második mandátumát kezdheti a kisváros élén. A 3164 leadott szavazatból 2697-et kapott az 

EMSZ polgármesterjelöltje, míg az RMDSZ-es Szőcs Tiborra 467-en szavaztak. „Győztünk! 

Hálásan köszönöm mindenkinek, aki elment szavazni, és támogatta közös céljainkat. 

Különösen köszönöm, hogy a mostani részvétel messze felülmúlta a 4 évvel ezelőtti 

választásokat. Ez az elkötelezettség és összefogás mutatja meg, milyen erős közösség vagyunk, 

és hogy együtt milyen sokat érhetünk el. Az elkövetkező években folytatjuk a megkezdett 

munkát, és mindent megteszünk, hogy Szentegyháza még jobban fejlődjön és gyarapodjon. 

Köszönöm még egyszer mindenkinek a támogatást és a bizalmat” – osztotta meg a Szeretjük 

Szentegyházát Facebook-oldalon Lőrincz Csaba.  

 

Gyergyószék községeiben és Borszéken mindenki újrázott  
2024. június 10. – szekelyhon.ro 

Gyergyószék községeinek polgármestereinél nincs változás. Minden mehet tovább. 

Gyergyószéken Mik József borszéki, Laczkó-Albert Elemér gyergyóremetei, Puskás Elemér 

gyergyóditrói, Márton László Szilárd gyergyócsomafalvi, Gáll Szabolcs gyergyóalfalvi RMDSZ-

es polgármesterek folytathatják a munkájukat. Gyergyószárhegyen Danguly Ervin független, 

Gyergyóújfaluban Egyed József EMSZ-es polgármesterek szintén újra megkapták a többség 

szavazatát.  

 

Székelykeresztúron Koncz Hunor János folytathatja a munkát  
2024. június 10. – szekelyhon.ro 

„Köszönöm a bizalmat Székelykeresztúr! Csapatommal továbbra is az Önök javáért fogunk 

dolgozni!” – jelentette be Facebook-oldalán Koncz Hunor János jelenlegi polgármester. Koncz 

Hunor János az EMSZ színeiben újrázik, kihívója Klein László volt az RMDSZ részéről. Klein 

Facebookon szintén megköszönte a választási részvételt a helyieknek, kiemelve, hogy sokan az 

urnák elé járultak.  
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Továbbra is Butyka Zsolt vezetheti Tusnádfürdőt  
2024. június 10. – szekelyhon.ro 

Nem sikerült a visszatérés Albert Tibornak, Tusnádfürdő egykori polgármesterének, a négy 

évvel ezelőtt őt legyőző Butyka Zsolt lesz továbbra is Tusnádfürdő polgármestere. Nem sikerült 

a visszatérés Albert Tibornak, Tusnádfürdő egykori polgármesterének, a négy évvel ezelőtt őt 

legyőző Butyka Zsolt lesz továbbra is Tusnádfürdő polgármestere.  

 

Negyedik mandátumát kezdheti meg Bokor Tibor Kézdivásárhelyen  
2024. június 10. – szekelyhon.ro 

Fölényes győzelmet aratott a vasárnapi helyhatósági választásokon Bokor Tibor, 

Kézdivásárhely hivatalban levő polgármestere, a szavazatok több mint 70 százalékát 

megszerezve. A helyi önkormányzatban várhatóan háromnegyedes többséget szerez az 

RMDSZ. A 15 szavazókörzetből eddig nyolcnak az adatait dolgozták fel, eszerint az RMDSZ 

színeiben negyedik mandátumáért induló Bokor Tibor a szavazatok 71,26 százalékát szerezte 

meg, míg Imre Csaba, az EMSZ és a románpárt-szövetség által támogatott független jelöltre a 

választók 23,72 százaléka szavazott. Lukács Lászlót, az MPE jelöltjét a választásra jogosultak 

5,02 százaléka támogatta.  

 

Gálfi Árpád gratulált Szakács-Paál Istvánnak  
2024. június 10. – szekelyhon.ro 

A 22-ből két székelyudvarhelyi szavazókörzetben ugyan még nincs eredmény, de részleges 

adatokat elfogadva Gálfi Árpád, a Székelyudvarhelyért Párt polgármesterjelöltje gratulált 

RMDSZ-es ellenfelének, Szakács-Paál Istvánnak a győzelemhez. Elvárja azonban a 

győztesektől, hogy betartsák a kampányban tett ígéreteiket. „Mindenképp gratulálok Szakács-

Paál Istvánnak. Tegnap a feleségemnek azt mondtam, hogy vagy férje vagy polgármestere lesz 

a választásokat követően. Úgy gondolom, hogy előbbi opció valósul meg” – nyilatkozta a 

sajtónak Gálfi Árpád. Hangsúlyozta, hogy a választók döntését elfogadja, ám bízik benne, hogy 

Szakács-Paál folytatni fogja az elkezdett projekteket, ugyanakkor a győztes csapat megvalósítja 

kampányígéreteit.  

 

Nyert ügy: Kereskényi Gábor köszönetet mondott a választóknak 
2024. június 10. – maszol.ro 

„Szeretném megköszönni a szatmáriaknak, hogy június 9-én az urnák elé járultak és külön 

köszönetet mondok azoknak, akik engem, és az RMDSZ csapatát támogatták úgy a 

helyhatósági, mint az európai parlamenti választáson” – mondta el Kereskényi Gábor, 

Szatmárnémeti polgármestere. Az RMDSZ jelöltje közölte, a részleges eredmények 

ismeretében „elmondhatjuk: a szatmáriak döntő többsége, több mint 65 százaléka igent 

mondott a folytatásra, bizalmat szavaztak nekem és a csapatomnak. És egy határozott nemet 

is mondtak a széthúzásra, egy határozott nemet mondtak a gyűlöletkeltésre, és mindarra az 

aljas kampányra, amit egyes ellenfeleink magyarellenes felhangokkal végeztek az elmúlt négy 

hétben.” 
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Csíkszereda: nagyon erős hajrá volt 
2024. június 10. – maszol.ro, szekelyhon.ro 

Borboly Csaba, Hargita Megye Tanácsának elnöke urnazárás után az eredményvárón a 

Maszolnak azt mondta: nagyon nagy tétje volt a választásoknak, főként azokban a városokban, 

ahol két-három személy is indult a polgármesteri tisztségért. Meglátása szerint vannak, akiket 

még nem sikerült megszólítani. „Nagyon sok tanulság van, amit le kell vonni, és teljes körű 

összefogásra van szükség. Most látszott meg a legjobban, hogy mennyire sérülékenyek 

vagyunk, hogyha vannak belső nézeteltérések, és nem vagyunk képesek időben ezt úgy kezelni, 

hogy a szavazópolgárok megelégedését tudjuk ezzel elérni. Úgy látom, hogy sikerült kihozni a 

maximumot, de sajnos nekünk nem elég a maximum, annál többre van szükség” – mondta a 

megyeelnök. 

 

Az első értékelések a Bihar megyei RMDSZ politikusaitól 
2024. június 10. – erdon.ro 

Az elmúlt évtizedek hagyományainak megfelelően a június 9-i helyhatósági és európai 

parlamenti választások estéjén, illetve éjszakáján is eredményvárót tartottak a Bihar megyei 

RMDSZ nagyváradi, Fekete Sas-palotabeli székházában. A 22.30 órakor rögtönzött 

sajtótájékoztatón Cseke Attila megyei elnök, megyei tanácselnökjelölt azt nyilatkozta: köszönik 

mindenkinek, aki elment szavazni. Mint látható, magas volt a részvétel mind az 

önkormányzati, mind az EP-választásokon. Ami az EP-választást illeti, úgy tűnik, meglesz az 

ötszázalékos bejutási küszöbhöz szükséges 500 ezer szavazat, de természetesen meg kell várni 

a végeredményt. Megjegyezte: reméli, hogy Bihar megyében az RMDSZ meg tudja tartani a 

huszonegy polgármesteri széket, talán még javítani is tud ezen az arányon, bár egy-két helyen 

szoros eredmény várható. 

 

Csoma Botond: veszélybe került az erdélyi magyar EP-képviselet 
2024. június 9. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap, Demokrata, Krónika 
Veszélybe került az erdélyi magyar EP-képviselet, miután az esti órákban megugrott a többségi 

részvétel a vasárnapi romániai EP-választásokon - jelentette ki Csoma Botond, a Romániai 

Magyar Demokrata Szövetség (RMDSZ) szóvivője vasárnap Kolozsváron. A Kolozs megyei 

parlamenti képviselő elmondta: az RMDSZ értékelése szerint "késélen mozog", hogy a 

szövetség eléri-e az ötszázalékos bejutási küszöböt a vasárnapi EP-választásokon. "A nap 

folyamán most először került veszélybe a magyar képviselet. Arra kérem a magyar embereket 

a nagyvárosokban és nagyközségekben, hogy menjenek el szavazni. (.) Kérem, buzdítsák 

barátaikat, szomszédjaikat is!" - nyilatkozott Csoma Botond. 
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Winkler Gyula: arra szavaztam, hogy több legyen az uniós alap és kevesebb a 

bürokrácia az Európai Unióban 
2024. június 9. – MTI, hirado.hu 
Arra szavaztam, hogy több legyen az európai uniós alap és kevesebb a bürokrácia az Európai 

Unióban - mondta Winkler Gyula, a Romániai Magyar Demokrata Szövetség (RMDSZ) EP-

listájának vezetője miután a dél-erdélyi Vajdahunyadon leadta szavazatát vasárnap a romániai 

helyhatósági és EP-választásokon. Az újrázni készülő EP-képviselő kijelentette: változásra van 

szükség az EU-ban, elsősorban az Európai Bizottság szintjén, az uniós intézményeknek az 

emberek szolgálatában kell állnia, nem pedig az ideológiák szolgálatában. Winkler Gyula 

közölte: arra is szavazott, hogy a közeljövőben el lehessen fogadtatni egy szabályozást az 

európai őshonos kisebbségek jogaira vonatkozóan. "Azt akarjuk, hogy a mi közösségünk is 

támogatást élvezzen, azt akarjuk, hogy az Európai Unió védje az őshonos kisebbségeket és a mi 

jogaink szentesítve legyenek" - mondta, hozzátéve, hogy a fejlődés, felzárkózás folytatására is 

szükség van. 

 

Vincze Lóránt: A szavazás napja a demokrácia ünnepe 
2024. június 9. – maszol.ro 

„A szavazás napja a demokrácia ünnepe, az a nap, amikor megerősítjük közösségünk 

képviseletét” – jelentette ki a szavazóurnáktól való távozáskor Vincze Lóránt EP képviselő. „Én 

egy olyan Európára szavaztam, amely nem alkalmaz kettős mércét egyetlen tagállama 

számlájára sem, így Romániában végre el kell érnünk azt, hogy bekerüljünk teljes mértékben a 

Schengen-övezetbe, az őshonos kisebbségek védelmet élvezzenek Európában, továbbra is 

jöjjenek azok a támogatások, amelyeknek hatalmas szerepe van a települések fejlesztésében, a 

gazdák, a vállalkozók, a fiatalok életében” – hangsúlyozta a jelölt. Az erdélyi magyarság 

számára fontos, hogy részt vegyen azokban a döntésekben, amelyek bármilyen testületben 

megszületnek, ezért az Európai Parlamentben jelen kell lenni. Az a közösség, amely nincs jelen, 

a fölött mások döntenek, és elszenvedői lesznek a döntéseknek – nyomatékosította. 

 

Szakács-Paál István: büszkén jelenthetem, győztünk  
2024. június 9. – szekelyhon.ro 

A huszonkét székelyudvarhelyi körzetből tizenháromban számolták össze a szavazatokat, 

azokból az látszik, hogy Szakács-Paál István toronymagasan vezet. Az RMDSZ jelöltje a 

tizenhárom körzetben leadott szavazatok több mint hetven százalékát szerezte meg. Őt követi 

Gálfi Árpád jelenlegi polgármester 19 százalékkal. Utolsó helyen Ember Attila EMSZ-jelölt áll, 

2 százalékkal. Ünnepi hangulat van az RMDSZ székelyudvarhelyi eredményváróján: Bíró 

Barna Botond Hargita megyei tanácselnökjelölt gratulált Szakács-Paál Istvánnak, az RMDSZ 

székelyudvarhelyi polgármesterjelöltjének, aki az eddig beérkezett részeredmények alapján 

toronymagasan vezet Gálfi Árpád és Ember Attila előtt. „A Székelyudvarhelyre eddig beérkezett 

szavazatokból úgy tűnik, nyugodtan gratulálhatok Szakács-Paál Istvánnak és a 

székelyudvarhelyieknek is, hogy hagyták, hogy a város a fejlődés útjára lépjen”.  
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Borboly Csaba az urnánál: jogaink megtartására politikai erő nélkül nincs 

lehetőség 
2024. június 9. – maszol.ro 

Borboly Csaba, Hargita Megye Tanácsának elnöke, tanácsosjelölt az egyik legkorábban szavazó 

székelyföldi politikus, felesége Borboly Melinda társaságában már reggel 7 órakor leadta 

szavazatát Csíkszeredában a József Attila Általános Iskola sportcsarnokában berendezett 

szavazókörzetben. A megyeelnök a Maszolnak nyilatkozva a választások tétjéről szólva 

kijelentette: a mai napnak sokkal nagyobb a tétje mint egy átlagos választásnak, a tét, hogy 

képesek vagyunk-e átlépni az 5 százalékos küszöböt és képesek vagyunk-e továbbra is erőt 

felmutatni, mert látjuk, jól hogy a jogaink megtartására politikai erő nélkül erre nincs 

lehetőség. 

 

Oláh Emese az urnánál: „Ez nemcsak állampolgári jog, hanem kötelezettség is” 
2024. június 9. – maszol.ro 

Leadta szavazatát Oláh Emese, Kolozsvár polgármesterjelöltje. „Fontosnak tartottam, hogy 

éljek állampolgári kötelezettségemmel, hiszen itt nemcsak jogról beszélünk. Azért szavaztam, 

hogy az Európai Unióban az erdélyi magyar érdek is érvényesüljön, hogy Kolozsvár otthonos 

legyen, ahol minden magyar jól érezheti magát” – fogalmazott a vasárnap reggeli szavazást 

követően Oláh Emese, Kolozsvár polgármesterjelöltje. Mint fogalmazott, az, aki nem él 

szavazati jogával, hiába is próbálja felelősségre vonni azokat, akik minket képviselnek az 

európai parlamentben vagy a helyi közigazgatásban. „Aki nem él szavazati jogával, nem is 

jelentheti ki, hogy valaki képviseli érdekeit” – fogalmazott. 

 

Korodi Attila: a mi Szeredánkra szavaztam 
2024. június 9. – maszol.ro, szekelyhon.ro 

A „Mi Szeredánkra” szavazott Korodi Attila, Csíkszereda RMDSZ-es polgármesterjelöltje, aki 

felesége társaságában adta le voksát Csíksomlyón, az egykori Községháza épületében 

berendezett szavazókörben. „A mi Szeredánkra szavaztam, a jövőre és a gyerekeinkre, arra a 

közösségre mely láthatatlan hidakkal van összekötve. Arra szavaztam, hogy az erdélyi 

magyaroknak legyen erős európai hangjuk” – fogalmazott a hargitai megyeszékhely első 

embere. 

 

Magyarellenes uszítással próbálnak szavazatokat szerezni Szatmár megyében 
2024. június 9. – maszol.ro 

„Menjetek szavazni, hogy kizárjuk a magyarokat az intézményekből! Szatmárnémetinek egy 

igazi románra van szüksége!  Adrian Cozma” - ez olvasható abban az sms-ben, amelyet több 

Szatmár megyei telefonszámra is kiküldtek ismeretlenek. Az egyébként köztudottan 

magyarellenes Adrian Cozma a Nemzeti Liberális Párt (PNL) Szatmár megyei vezetője, 

szatmárnémeti polgármesterjelöltje, aki még a szélsőségesen nacionalista Románok 
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Egyesüléséért Szövetéggel (AUR) is összefogott, hogy leváltsa Szatmár megye és 

Szatmárnémeti magyar vezetőségét. 

 

Péter Ferenc már kora reggel leadta voksát  
2024. június 9. – szekelyhon.ro 

A Maros megyei tanács elnöke, Péter Ferenc lakcímének megfelelően Szovátán adta le voksát 

reggel nyolckor az S. Illyés Lajos Általános Iskolában. A harmadik mandátumáért versenybe 

szálló tanácselnök szavazás után arra kért mindenkit, menjenek el választani, mert minden 

szavazat egy lépést jelent a siker felé. Mint elmondta, arra a szervezetre szavazott, amely a 

Maros megyei települések fejlesztésén dolgozott.  

 

Soós Zoltán: a fejlődésre szavaztam  
2024. június 9. – szekelyhon.ro 

Ma mindenki tehet azért, hogy az elkezdett munka befejeződhessen. Nem elég csak akarni, 

tenni is kell érte, menjen el mindenki szavazni – biztatta Marosvásárhely lakosságát vasárnap 

reggel Soós Zoltán polgármester, aki 9 óra előtt voksolt. Marosvásárhely polgármestere 

elmondta: „A fejlődésre szavaztam, hogy tudjuk az elkezdett munkát folytatni, Marosvásárhely 

tudjon fejlődni, gyarapodni, legyen Marosvásárhely egy élhető város. Ez nemcsak a városra, 

hanem a megyére is érvényes, ott is folytatódnia kell a munkának. Fontos, hogy ne kerüljön 

vissza a város abba a stagnálásba, amiben volt, és kérem a választókat, hogy támogassák ezt a 

munkát. Fontos, hogy erős hangunk legyen Európában, és kérem a marosvásárhelyieket, 

Maros megyeiket, hogy voksunkkal támogassuk a vásárhelyi európai parlamenti 

képviselőjelöltet is.” Két órával az urnanyitás után, vagyis vasárnap reggel 9 óráig a 

marosvásárhelyiek 4,94% választott már, ami 5922 városlakót jelent.  

 

Szászrégen magyar polgármestere is leadta szavazatát  
2024. június 9. – szekelyhon.ro 

Szászrégen polgármestere, Márk Endre feleségével együtt reggel fél kilenckor adta le szavazatát 

a szászrégeni Lucian Blaga Líceumban kialakított szavazókörzetben. A polgármester kifejtette, 

hogy az elmúlt négy év a városfejlesztésről, közösségépítésről szólt, ezt szeretnék folytatni. 

Szászrégen polgármestere bízik abban, hogy közösen folytathatják a megkezdett munkát, ezért 

minden szavazópolgárt arra buzdít, hogy menjen el szavazni.  

 

Nagy Zoltán a szentmise előtt szavazott, neki már sorba kellett állnia  
2024. június 9. – szekelyhon.ro 

Gyergyószentmiklós független polgármesterjelöltje a Batthyány Ignác Szakközépiskolában 

szavazott a délelőtti szentmise után. Nagy Zoltán mindenkit arra biztat, adja le a szavazatát az 

általa szimpatikusnak tartott jelöltre, szervezetre. Nagy Zoltán feleségével és több 

támogatójával együtt érkezett a gyergyószentmiklósi Batthyány Ignác Technikai Kollégiumba 

a város felszegi részében található lakhelyének megfelelő szavazókörzetbe. Mivel ő is a délelőtti 
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szentmise után indult szavazni mint sokan mások, sorba kellett állnia, de negyed óra várakozás 

után leadhatta a szavazatát.  

 

A félmillió magyar igenre, a nyugodt erőre szavazott Tamás Sándor  
2024. június 9. – szekelyhon.ro 

Vasárnap délelőtt tíz órakor adta le voksát az ötödik mandátumáért induló Tamás Sándor. A 

sajtó kérdésére a tanácselnök-jelölt elmondta: arra szavazott, hogy a magyarságnak legyen 

hangja itthon és Európában, és Székelyföld az a hely legyen, ahol érdemes családot alapítani, 

szakmailag kiteljesedni. „Szavazzunk minél többen, hogy legyen félmillió igen, és legyen 

magyar jövő itt, Székelyföldön, Erdélyben” – fogalmazott. A jelölt az oroszfalvi iskolában, a 63-

as számú körzetben adta le szavazatait, ahol délelőtt ugyan nem kígyóztak hosszú sorok, de 

folyamatosan váltották egymást a fülkékben a választópolgárok. Kézdivásárhelyen június 9-én 

15925 személy jogosult a szavazásra.  

 

Választások Máramaros megyében: Ne legyünk kishitűek! 
2024. június 9. – maszol.ro 

Székely István, Szinérváralja polgármesterjelöltje délelőtt adta le a voksát. Mint mondta, azért 

szavazott, hogy a szinérváraljai magyar közösségnek erős hangja legyen a helyi 

önkormányzatban. „A mai nap tétje hatalmas, a város és a megye vezetését nem bízhatjuk 

másokra. Ne legyünk kishitűek, ha összefogunk, akkor győzni fogunk." – mondta el Székely. 

 

A folytatásra szavazott Lőrincz Helga, Nagyenyed jelenlegi alpolgármestere 
2024. június 9. – maszol.ro 

„Fontosnak tartom, hogy csapatommal együtt folytatni tudjam azt az elkezdett munkát, amely 

a fejlődés útjára terelte Nagyenyedet” – nyilatkozta a Maszolnak Lőrincz Helga, aki az RMDSZ 

színeiben harmadik mandátumát készül betölteni. „Úgy gondoljuk, hogy ez a csapat az elmúlt 

nyolc évben erőt mutatott és ért a munkához. Mi Fehér megyében a magyar közösségért 

dolgozunk, a jövőnkért itthon és Európában, ezért fontos, hogy mindannyian elmenjünk 

szavazni, mert csak együtt vagyunk erősek!”- tette hozzá a politikus. 

 

Hajdu Gábor: erős magyar közösségre szavaztam 
2024. június 9. – maszol.ro 

Erős magyar közösségre szavazott Csíksomlyón Hajdu Gábor Csíkszék RMDSZ-es parlamenti 

képviselője. „Vannak fordulópontok az életben. Idén választási szuperév van, és egész 

Európában egy fordulópontot élünk meg. Ami most történik, az mindenki életére, sőt, egész 

generációkra kihatással lesz. És ezekkel a történésekkel erős magyar közösségként kellene 

szembenéznünk. Én erre szavaztam” – jelentette ki Hajdu Gábor. A képviselő egyúttal felhívta 

a figyelmet arra, hogy az ország déli megyéiben nagy arányban mennek szavazni az emberek, 

és „mi ezzel versenyben vagyunk, nekünk fel kell mutatnunk 5 százalékot, ami nélkül nem lesz 

erőnk, nem lesz képviseletünk”. 
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Zilah: a szavazat erősíti a magyar ügyet 
2024. június 9. – maszol.ro 

Már a reggeli órákban a szavazóurnák elé járult Fazakas Miklós, Zilah RMDSZ-es 

polgármesterjelöltje. Mint mondta, a magyar képviseletre szavazott. Azokra, akik harcolnak a 

magyar közösség jogaiért, azokra, akik mindent megtesznek azért, hogy a települések élhetőek 

legyenek, és azokra, akik tesznek a magyar érdekeltségi ügyekért. Arra bátorított és buzdított 

mindenkit, hogy éljen szavazati jogával, és szavazatával támogassa a magyar ügyet, erősítse a 

közösséget, hiszen „csak akkor leszünk erősek, hogyha összefogunk” – mondta. 

 

Antal Árpád a magyar közösség erejének hitében voksolt  
2024. június 9. – szekelyhon.ro 

Vasárnap délelőtt 11 órakor szavazott Antal Árpád polgármester a Vadász utcai 17-es körzetben 

Sepsiszentgyörgyön. Ma, magyarként a szavazatunk is kétszer annyit ér, hiszen egyrészt erősíti 

közösségünket, másrészt gyengíti a magyarelleneseket. Éppen ezért arra kérek mindenkit, hogy 

éljen a szavazati jogával, vegyen részt a választásokon, ez ma tényleg nagyon fontos” – 

nyilatkozott a sajtónak. Újságírói kérdésre válaszolva elmondta: számára nem meglepő, hogy 

az előzetes eredmények szerint jelentősen magasabb a szavazói részvételi arány mint négy 

évvel ezelőtt. „Azt is látjuk, hogy a dél-romániaiak korábban keltek, mint az erdélyiek, 

magasabb a részvétel azokban a déli megyékben, úgyhogy arra biztatom az erdélyieket, hogy 

ne hagyjuk legyúrni magunkat” – fogalmazott Antal Árpád.  

 

Erős Európai Unióra, erős önkormányzatokra szavazott Markó Béla 
2024. június 9. – maszol.ro 

Ugyanarra a gondolatra vagy eszmére, célra szavazott, mindkét esetben, az önkormányzati és 

az európai parlamenti választások esetében is - nyilatkozta ma a szavazást követően Markó 

Béla politikus, író, költő, az RMDSZ előző elnöke. Mint mondta, arra az együttműködésre, az 

egyenlő módon való együttlétre szavazott, amely itt helyben és Maros megyében, 

Marosvásárhelyen vagy Marosszentkirályon nagyon fontos. „Mindannyian érezzük itthon 

magunkat, magyarok is, románok is, és folytassuk ilyen értelemben azt az otthonkeresést és 

otthonépítést, amely az elmúlt években valami módon már elindult” - mondta.  Közölte, az 

Európai Unió esetében is ugyanez a cél, hogy érezzük otthon magunkat egész Európában. 

„Legyen otthon benne a kultúránk, legyen otthon benne a nyelvünk, és persze az 

önkormányzatok esetében is és az Európai Unió esetében is erős Európai Unióra, erős 

önkormányzatokra szavaztam” - hangsúlyozta az RMDSZ volt elnöke. Egységes szolidáris 

Európai Unióra és egységes, szolidáris önkormányzatokra van szükség - közölte.  
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„Folytonosság, haladás, erős hang”: szavazásra buzdítják az erdélyi magyarokat 

a politikusok  
2024. június 9. – Krónika 

Erdély-szerte a sajtónyilvánosság előtt szavaztak az RMDSZ politikusai is. Megszólalásaikban 

a közös ügy vállalására szólították fel az erdélyi magyarokat. Az elhangzó állásfoglalásokból 

gyűjtöttünk össze egy csokorra valót. A harmadik mandátumára pályázó Kereskényi Gábor, 

Szatmárnémeti polgármestere voksa leadását követően úgy nyilatkozott: a folytonosságra, a 

megyeszékhely fejlődésére szavazott, és arra, hogy a megyei tanáccsal „kéz a kézben”, a jövőben 

is együtt fejlesszék tovább az egész szatmári régiót. „Ugyanakkor azok ellen is szavaztam, akik 

vissza akarják vezetni Szatmárnémetit a sötét múltba, a stagnálás időszakába, és viszályt 

szítanak a románok és a magyarok között. Nekünk egy utunk van, és az a közös, együttes 

fejlődés útja és a megértés Szatmár minden polgára között. Erre biztatok mindenkit, jöjjön el 

ma, és éljen szavazati jogával!” – jelentette ki Kereskényi.  

 

A dinamikus fejlődésre voksolt Bokor Tibor  
2024. június 9. – szekelyhon.ro, maszol.ro 

A délelőtti órákban adta le szavazatát Bokor Tibor, aki negyedik polgármesteri mandátumára 

pályázik Kézdivásárhelyen. Az elöljáró a választásokon való részvétel fontosságát hangsúlyozta. 

Bokor Tibor vasárnap a kézdivásárhelyi Benedek Elek Óvodában kialakított, 55-ös számú 

szavazókörzetben voksolt, felesége társaságában. Egy dinamikusan fejlődő, emberszerető és 

emberbarát, ugyanakkor a családi értékeket megőrző Kézdivásárhelyre szavaztam. Arra 

buzdítok mindenkit, hogy éljen szavazati jogával!” – írta a szavazást követően Facebook-

oldalán.  

 

Tőke Ervin egy kiegyensúlyozottabb csíkszeredai önkormányzati testületért 

szavazott 
2024. június 9. – maszol.ro, szekelyhon.ro 

A zsögödi 20-as számú választókörzetben adta le szavazatát Tőke Ervin, az Erdélyi Magyar 

Szövetség (EMSZ) csíkszeredai polgármesterjelöltje, aki, mint fogalmazott egy 

kiegyensúlyozottabb önkormányzati testületért szavazott. „A helyhatósági választáson arra 

szavaztam, hogy kiegyensúlyozottabb és egészségesebb egyensúly legyen az önkormányzati 

testületben, az európai parlamenti választáson pedig kerestem egy ismerős nevet” (utalva itt 

Szilágyi Zsoltra, az EMSZ jelöltjére az RMDSZ listán, szerk.) – fogalmazott Tőke Ervin.  

 

Ez az RMDSZ reakciója a szatmárnémeti magyarellenes uszításra 
2024. június 9. – maszol.ro 

Kereskényi Gábor, Szatmárnémeti polgármestere a fejlődésre és a békés együttélésre szavazott. 

Magyar Loránd parlamenti képviselő pedig elmondta: elfogadhatatlannak tartja azt, hogy 

egyesek a magyarok elleni uszítással próbálnak maguknak előnyt kovácsolni.  
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Szilágyság: erős magyar képviseletre szavaztak 
2024. június 9. – maszol.ro 

Kovács Irénke Szilágy megyei szenátor szintén az erős magyar képviseletre szavazott, és arra 

buzdította a szilágysági magyar embereket, hogy mint oly sokszor, ezúttal is bizonyítsák, hogy 

egy erős, összetartó magyar közösséghez tartoznak. ,,Én ma azért szavaztam, hogy erős 

képviseletünk legyen helyi, megyei, és európai szinten. Mindannyian felelősek vagyunk 

szeretteinkért, közösségünkért, egymásért. Ezért megkérek mindenkit, menjen el szavazni. 

Bízok a szilágysági emberek bölcsességében, és hiszek abban, hogy most is bebizonyítjuk, hogy 

egy összetartó erős magyar közösség vagyunk.” 

 

Elsőszavazós unokáival ment voksolni Seres Dénes 
2024. június 9. – maszol.ro 

Seres Dénes, Szilágy megyei parlamenti képviselő és családja szintén a reggeli órákban adta le 

voksát. Mint mondta, a magyar érdek, a magyar képviselet mellett szavazott. Idén két 

elsőszavazós unokája is elkísérte: az egyetemista Váradi Hunor bár nagy vizsga előtt áll, 

hazajött Marosvásárhelyről, hogy példát mutatva, szavazatával ő is támogassa a magyar 

képviseletet. Testvére, Váradi Magor, nemrég töltötte be a 18. életévét, így ő is részt vehetett az 

idei választásokon, mert a magyar fiatalság jövője szempontjából lényeges, hogy ők is 

elmenjenek szavazni. 

 

Len Emil: a nagyobb tét, hogy az EP-választáson erőt mutasson a magyarság  
2024. június 9. – szekelyhon.ro 

Családjával érkezett a Vaskertes Általános Iskolához vasárnap délben Len Emil RMDSZ-es 

polgármesterjelölt, és nem kellett kiállnia a délelőtti szentmiséről és istentiszteletről érkezők 

miatt felgyűlt sort. Előreengedték a szavazókör illetékesei, így a mintegy félórás várakozást 

elkerülve szavazhatott. Elmondta, a folytonosság, az elkezdett beruházások folytatása mellett 

szavazott. „Bízok abban, hogy ha még viszonylag alacsony is részvétel, a nap folyamán még van 

lehetőség, és mindenki fog élni az állampolgári kötelességével. Várjuk az embereket az 

urnákhoz. A választás tétje, hogy a lehető legjobb vezetése legyen Gyergyószentmiklósnak, de 

a nagyobb tétet az európai parlamenti képviselet esetében látom. Ott erőt kell mutasson a 

magyarság” – fogalmazott Len, miután szavazott.  

 

Maros megyében a románok lakta településeken többen szavaztak  
2024. június 9. – szekelyhon.ro 

Öt órával az urnák megnyitása után Maros megye szavazásra jogosult polgárainak 18 százaléka 

adta le voksát, lemaradva az ország déli megyéitől. Marosvásárhelyen is, az adatok tükrében, a 

többségben magyarok lakta lakónegyedekben kevesebben választottak, mint máshol. A megyei 

RMDSZ közleménye így fogalmaz: „bár a részvételi arány valamivel magasabb, mint négy évvel 

ezelőtt a választás napjának déli óráiban, de jelentősen elmarad a déli megyékben jegyzett 

részvételhez képest: Teleorman megyében 25, Olt megyében 24, Giurgiu megyében pedig 22,8 

százalékos a részvételi arány". „Maros megyében Gödemesterháza községben voltak a 
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legaktívabbak a választópolgárok: itt 34 százalékos volt a részvételi arány vasárnap délben. 

További sorrend: Alsóköhér 33 százalék, Palotailva 29 százalék, illetve Mezősályi 29 százalék. 

 

Gálfi Árpád a szavazás előtt imádkozott  
2024. június 9. – szekelyhon.ro, maszol.ro 

Kora délután látogatta meg a szavazóhelyiséget Gálfi Árpád, Székelyudvarhely újrázni kívánó 

polgármesterjelöltje. Az újabb városvezetői mandátumra pályázó Gálfi szavazásra buzdította a 

helybélieket, és hangsúlyozta, az Európai Parlamentben magyar összefogásra van szükség. „Ma 

egész Székelyudvarhelyért imádkoztam, és bízom benne, hogy teljesül Isten akarata, és a 

székelyudvarhelyi emberek döntése mentén szolgálni tudom az itt élő emberek javát” – 

fogalmazott a szavazást követően Gálfi. Kifejtette, öt szavazatot adott le, melyekből mindegyik 

a jövőbe tekint, hiszen az Európai Parlamentben is a magyarok összefogása kellene 

megvalósuljon, „nem csak ígéretekben, nem csak szavakban, hanem konkrét eredményekben 

is”.  

 

Hajszálnyival az országos átlag fölött a szavazási részvétel a székelyföldi 

megyékben  
2024. június 9. – szekelyhon.ro, Krónika 

Úgy tűnik, hogy Székelyföldön megértették a választások tétjét, hiszen a 13 órás részvételi 

adatok szerint, ha csak hajszálnyival is, de az országos átlag fölött van a szavazási részvétel a 

helyhatósági választáson. Míg országszinten a választópolgárok 21,63 százaléka járult az urnák 

elé, addig Hargita megyében a választásra jogosultak 22,41 százaléka adta le a voksát 13 óráig, 

míg Kovászna megyében ez az arány 22,35 százalékos – derül ki az Országos Választási Hatóság 

(AEP) által összesített adatokból. Érdekesség, hogy ezúttal a székelyföldi megyék részvételi 

arányát tekintve Maros megye van a harmadik helyen, itt ugyanis a választópolgárok 22,25 

százaléka járult az urnák elé.  

 

Hargita megye fejlődésére szavazott Bíró Barna Botond  
2024. június 9. – szekelyhon.ro, maszol.ro 

Bíró Barna Botond, az RMDSZ Hargita megyei tanácselnök-jelöltje is leadta szavazatát a 

vasárnapi helyhatósági és európai parlamenti választásokon. A tanácselnöki tisztségben 

Borboly Csabát követni kívánó jelölt a szavazást követően rövid Facebook-bejegyzésben 

osztotta meg gondolatait. „Egy fejlődő Hargita megyére és egy olyan Európáért szavaztam, ahol 

az értékteremtő közösségeknek súlya van” – írta közösségi oldalán Bíró Barna Botond.  

 

A magyarok ellen uszított a PNL megyei tanácselnök-jelöltje Szatmár megyében 
2024. június 9. – Krónika, maszol.ro 

A Szatmár Megyei RMDSZ feljelentést tett annak a magyarellenes uszítást terjesztő üzenetnek 

a kapcsán, amelyet több szatmári is kapott a választás napján. Az üzenet aláírójaként Adrian 

Cozma, a PNL megyei tanácselnök-jelöltje van megjelölve. Turos Lóránd szenátor vasárnap 13 
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óra után iktatta az RMDSZ nevében a rendőrségen a feljelentéseket a reggeli órákban kiküldött 

uszító SMS-ekkel kapcsolatban. „Magyarellenes uszítással akartak szavazatot szerezni, a 

rendőrségi feljelentés egy eszköz, de nem ez az orvosság. Magyarellenességre egyetlen orvosság 

van: rengeteg szavazat! Menjünk el minél többen szavazni!” – áll az RMDSZ hírlevelében.  

 

A kampánycsendet megszegve kampányol a volt alpolgármester 

Marosvásárhelyen  
2024. június 9. – szekelyhon.ro 

Claudiu Maior marosvásárhelyi helyi tanácsos, a volt és visszatérni készülő polgármester 

jobbkeze a rendőrökkel szembeszállva kampányol, autójára egy kivetítő van szerelve és úgy 

kocsikázik a városban – hívja fel a figyelmet Kovács Mihály Levente, a marosvásárhelyi RMDSZ 

vezetője. Jogászai tanácsára az RMDSZ marosvásárhelyi szervezete a kampánycsend 

megsértése miatt feljelentést tett egy ismeretlen férfi ellen, aki szombaton a városban körbe-

körbe járó fehér autójára egy kivetítőt szerelt, és azon az egyik polgármester-jelölt plakátja, 

jelszava volt látható. Az autót vasárnap is többen lefotózták, akkor már az éppen szavazó 

polgármester-jelölt köszönt vissza a kivetítőről.  

 

Csomortányi István arra szavazott, hogy a magyarság visszatérjen Nagyvárad 

vezetésébe  
2024. június 9. – Krónika 

Vissza kell venni a magyar közösség helyét Nagyvárad vezetésében – fogalmazott Csomortányi 

István, az Erdélyi Magyar Szövetség ügyvezető elnöke a szavazása után. Csomortányi István az 

Erdélyi Magyar Szövetség ügyvezető elnöke Nagyváradon a családjával szavazott. A 

választókörzet előtt tett nyilatkozatában arra buzdította a nagyváradiakat, hogy menjenek el 

szavazni. ,,Eljött a nagy nap: itt a lehetőség, hogy 8 év szünet után visszavegyük a magyar 

közösség helyét a város vezetésében. Mindenkit arra kérek, hogy éljen szavazati jogával, és 

segítsen ebben, hiszen önmagunkért szavazunk, mert szeretjük Nagyváradot” – fogalmazott 

Csomortányi István. 

 

Cseke Attila: amíg nincs végleges eredmény, nem lehetünk biztosak 
2024. június 9. – maszol.ro 

Visszafogottan, de bizakodva várják a választási eredményeket az RMDSZ nagyváradi 

székhelyén. Cseke Attila, az RMDSZ Bihar megyei elnöke és megyei tanácselnökjelöltje, Bíró 

Rozália, a nagyváradi polgármesterjelölt, Szabó Ödön parlamenti képviselő vagy épp Kéry 

Hajnal, önkormányzati tanácsosjelölt együtt követte a figyelemmel, amint az első exit-poll 

eredmények nyilvánosságra kerülnek. Bihar megyében a választási arány az európai 

parlamenti választásokon 56,67 százalékos volt, míg a helyhatósági választásokon 55,86 

százalék. Az országos átlag felett végeztek tehát, ami Cseke Attila szerint nem meglepő. 
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Bizakodó a marosvásárhelyi RMDSZ 
2024. június 9. – maszol.ro, szekelyhon.ro 

Kovács Mihály Levente, a marosvásárhelyi RMDSZ elnöke urnazárást követő beszédében 

köszönetet mondott minden marosvásárhelyinek, aki elment szavazni, különösen a magyar 

közösségnek, amiért megértette a választás a fontosságát. Ugyanakkor közölte, a magas 

részvétel azt bizonyítja, hogy a vásárhelyiek éltek demokratikus jogukkal. Hozzátette, voltak 

olyanok, akik az utolsó órákban szervezetten vitték szavazni a választásra jogosultak egy 

jelentős részét, és a nap folyamán is sorozatosan kampánycsend-sértésről kaptak 

bejelentéseket. Meglátásuk szerint a választás egésze azonban rendben zajlott, ami azt 

bizonyítja, hogy a marosvasarhelyiek erkölcsi értékrendje a helyén van és nem tűrik, hogy 

átverjék, megtévesszék őket. „A rendelkezésre álló adatok alapján bizakodóak vagyunk, úgy 

tűnik, nagy esély van arra, hogy folytassuk a város felvirágoztatását, haladjunk a négy évvel 

ezelőtt eltervezett úton, amelyhez bizalmat kaptunk” – jelentette ki Kovács Mihály Levente. 

 

Háromszéken az RMDSZ megnyerte a négy magyar várost és a megyei 

önkormányzatot 
2024. június 9. – maszol.ro, szekelyhon.ro 

Az óvatos bizakodás jellemzi a hangulatot a háromszéki RMDSZ-ben. A sepsiszentgyörgyi Park 

vendéglőben berendezett eredményváró eseményen urnazárásra összegyűltek az RMDSZ 

politikusai és jelöltek, akik több kivetítőn követik az exit poll eredményeket, illetve lesik a 

részvételi adatokat és a településekről lassan csordogáló eredményeket. Kovászna megyében 

nyertünk, állapította meg a Maszol érdeklődésére Tamás Sándor az RMDSZ háromszéki 

elnöke, aki szerint most leginkább az a kérdés vár válaszra, hogy az erdélyi magyaroknak lesz-

e képviselete az Európa Parlamentben. Az exit poll eredmények ugyanis 5 százalékon mérik az 

RMDSZ-t, ami a hibahatár közelében van. „Mind a négy háromszéki magyar város 

polgármesteri tisztségét és tanácsbeli többségét megnyertük és nyilván ez igaz a megyei 

tanácsra is”, jelentette be valamivel 23 óra után Tamás Sándor az RMDSZ háromszéki elnöke. 

Ez azt jelenti, hogy a háromszéki önkormányzat élén folytatja Tamás Sándor és újabb négy évre 

kap polgármesteri mandátumot Sepsiszentgyörgyön Antal Árpád, Kézdivásárhelyen Bokor 

Tibor, Kovásznán Gyerő József és Baróton Benedek Huszár János. 

 

Toronymagasan vezet Márk Endre Szászrégenben  
2024. június 9. – szekelyhon.ro 

Noha többségben vannak Szászrégenben a románok, a város lakosságának nagy része a 

folytatásra szavazott – legalábbis ez derül ki a részleges adatokból. A részleges adatok alapján 

úgy tűnik, Szászrégen lakosságának többsége a folytatásra szavazott: vezet Márk Endre, 

jelenlegi polgármester – közölte a Székelyhonnal Gál Előd kabinetfőnök.  
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Megköszönte a részvételt Csibi Attila és Novák Levente  
2024. június 9. – szekelyhon.ro 

A Maros megyei RMDSZ székházában gyűlt össze eredményváróra az RMDSZ jelöltjeinek egy 

része, és 23 óra előtt húsz perccel álltak kamerák elé először – bár még nincsenek részleges 

eredmények sem. Így egyelőre megköszönték a választóknak és a stábnak a támogatást. Novák 

Levente úgy értékelte, hogy ami tőlük telt, mindent megtettek. Hozzátette, az biztos, hogy az 

RMDSZ-nek Maros megyében már van 14 polgármestere és hat helyi tanácsban többsége – 

mert ott nem voltak kihívók.  

 

Nem véletlenül kereste fel Orbán Viktor éppen Nagyszalontát a 

kampányhajrában  
2024. június 7. – Krónika 

Amikor néhány héttel ezelőtt kiderült, hogy Orbán Viktor a Partiumba látogatva fogja 

szavazásra buzdítani az erdélyi magyarokat a június 9-ei választásokon, a legtöbben arra 

tippeltek, hogy a frontvárosként elkönyvelt Szatmárnémetit keresi fel. Ehelyett Arany János 

szülővárosára esett a miniszterelnök választása, a hatodik mandátumára pályázó Török László 

polgármester szerint nem véletlenül. Nagyszalontán számos jelentős beruházás zajlik, fontos 

gazdasági és közlekedési csomóponttá válhat a következő években, ami hatalmas minőségi 

ugrást eredményezhet a hajdúváros számára. A dél-bihari város mentesülni fog a 

tranzitforgalomtól, miután megépül a Nagyváradot Araddal összekötő, 120 kilométer 

hosszúságúra tervezett gyorsforgalmi út, amelynek bihari szakaszára már meghirdették a 

versenytárgyalást. 

 

Majdnem félezer mesteris hallgató ballagott a kolozsvári BBTE magyar tagozatán  
2024. június 7. – Krónika 

A kolozsvári Babeș–Bolyai Tudományegyetem (BBTE) Magyar Tagozatán 457 hallgató zárta le 

mesteris tanulmányait. A végzősök 16 kar 41 mesteri programja keretében mélyítették el 

egyetemi tanulmányaikat – közölte a felsőfokú oktatási intézet. A ballagási ünnepséget 

csütörtökön tartották az egyetem Auditorium Maximumában. Elsőként dr. Markó Bálint 

rektorhelyettes, a Magyar Tagozat vezetője szólt a ballagókhoz. A rektorhelyettes felhívta a friss 

magiszterek figyelmét az egyetem kínálta lehetőségekre: a BBTE ablakként nyílik a világra, az 

egyetem kapcsolathálója nem csak Kolozsvárt, hanem az egész világot átszövi. László Petra 

diák-alprefektus is szólt a ballagókhoz, biztatta a végzős mesteriseket: az egyetem után több 

kérdéssel, több vággyal távozunk, de ezek által mi is többek leszünk. A BBTE Magyar Tagozata 

hagyományosan utolsó csengőszó helyett egy „utolsó előadással” búcsúztatja el a friss 

magisztereket.  
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https://szekelyhon.ro/aktualis/megkoszonte-a-reszvetelt-csibi-attila-es-novak-levente
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/nem-veletlenul-kereste-fel-orban-viktor-eppen-nagyszalontat-a-kampanyhajraban
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/nem-veletlenul-kereste-fel-orban-viktor-eppen-nagyszalontat-a-kampanyhajraban
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/majdnem-felezer-mesteris-hallgato-ballagott-a-kolozsvari-bbte-magyar-tagozatan


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2024. június 10. 

 

 

Elemző: nem helyezték politikai karanténba az AUR-t, a mozgósításban bízhat az 

RMDSZ 
2024. június 7. – maszol.ro 

Nehezen mérhető a Románok Egyesüléséért Szövetség (AUR) valós támogatottsága a 

rejtőzködő, voksolási szándékukat eltitkoló AUR-támogatók miatt, akiket nyilvánvalóan nem 

fog eltántorítani a George Simion elleni ügyészségi nyomozás - véli a Maszolnak nyilatkozó 

politikai elemző. Barabás T. János szerint az RMDSZ átlagon felüli mozgósítási képességei 

miatt jó eséllyel bejut az Európai Parlamentbe. Ugyanakkor arra is felhívta a figyelmet, hogy a 

legutóbbi EP-választás során kevesebben szavaztak az RMDSZ-re. „A szavazatcsökkenés fő 

oka, hogy a magyar népesség fogyása nagyobb arányú, mint a nem magyaroké, a nagyvárosi, 

lakótelepi magyarság pedig fokozatosan veszíti el identitását. Ez a folyamat komoly kihívás a 

magyar képviselet számára, amelyre válaszokat kellene keresni” - fogalmazott Barabás T. 

János.     

 

Nincs mese! Miért fontos megőrizni a magyar önkormányzatokat Erdővidéken? 
2024. június 7. – maszol.ro 

Baróton zárult csütörtökön kora este a Kelemen Hunor RMDSZ-elnök által elindított Nincs 

mese! című beszélgetéssorozat, melynek utolsó epizódjában Tamás Sándorral, Kovászna 

Megye tanácsának elnökével beszélgetett a szövetségi elnök. Az Európai Unió változásának 

szükségessége és a vasárnapi helyhatósági és európai parlamenti választások fontossága 

mellett a beszélgetésen kiemelt hangsúlyt kapott az önkormányzatiság kérdése és a kormány 

által 2025-re bejelentett közigazgatási átszervezés is. A „megmondóesten” Tamás Sándor – 

nem kerülgetve a forró kását – felelevenítette azokat az előzményeket is, amelyek oda vezettek, 

hogy Barót lemaradt a többi városhoz képest a fejlődésben, emiatt a jelenlegi és az újrázni 

készülő polgármesternek elsősorban olyan feladatokat kell megoldania, amely megalapoz a 

további fejlesztéseknek. 

 

Markó Attila saját élettörténetével példázza: a küzdelmet soha nem szabad 

feladni – a választásokon erőt kell felmutatni 
2024. június 7. – maszol.ro 

Markó Attila egy évvel ezelőtt térhetett haza a nyolc és féléves kényszer-száműzetésből. 

Harmadszor is elkezdték feleségével a fészekrakást, a közösségi szolgálatot továbbra is 

fontosnak tartja. Az elmúlt időszakban motivációs beszélgetés-sorozatot indított, saját 

élettörténetével alátámasztva mondja el az embereknek, hogy az erőt fel is kell mutatni, a 

kishitűséget le kell győzni, a legmélyebb kilátástalanságból is lehet győzni. A Maszol 

megkeresésére elmondta, a hazatérés kezdeti eufóriája után újra megkeresték a helyüket 

itthon, fészket találtak, és nem rejti véka alá, hogy a jelenleg zajló választási kampányba is 

bekapcsolódik, nem jelöltként, hanem olyan emberként, akinek fontos a közösség. 
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https://maszol.ro/belfold/Elemzo-nem-helyeztek-politikai-karantenba-az-AUR-t-a-mozgositasban-bizhat-az-RMDSZ
https://maszol.ro/belfold/Elemzo-nem-helyeztek-politikai-karantenba-az-AUR-t-a-mozgositasban-bizhat-az-RMDSZ
https://maszol.ro/belfold/Nincs-mese-Miert-fontos-megorizni-a-magyar-onkormanyzatokat-Erdovideken
https://maszol.ro/belfold/Marko-Attila-sajat-elettortenetevel-peldazza-a-kuzdelmet-soha-nem-szabad-feladni-a-valasztasokon-erot-kell-felmutatni
https://maszol.ro/belfold/Marko-Attila-sajat-elettortenetevel-peldazza-a-kuzdelmet-soha-nem-szabad-feladni-a-valasztasokon-erot-kell-felmutatni


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2024. június 10. 

 

 

Népviseletben vonultak a kegytemplomba a csíkszeredai Sapientia végzős 

hallgatói  
2024. június 7. – szekelyhon.ro 

A hagyományokhoz híven népviseletben vonultak ki a Sapientia EMTE Csíkszeredai Karának 

végzős hallgatói Csíksomlyóra pénteken, a kétnapos ballagási ünnepség részeként, hogy részt 

vegyenek a búcsúzó diákoknak tartott szentmisén a kegytemplomban. Ebben a tanévben 13 

alap- és 5 mesterképzésen összesen 234 hallgató ballag.  

 

Kelemen Hunor a kampányzárón: veszély van, ezért kell mindenkit mozgósítani  
2024. június 7. – MTI, Krónika, maszol.ro, szekelyhon.ro 

Senki ne maradjon távol az urnáktól vasárnap a romániai helyhatósági és EP-választásokon, és 

akkor urnazáráskor az RMDSZ elmondhatja, hogy jól szerepelt – hangsúlyozta Kelemen Hunor 

pénteken Csíkszeredában. Az RMDSZ elnöke a Mikó-vár előtti téren tartott kampányzáró 

rendezvényen elmondta: a kampány pénteken véget ért ugyan, de a munka még nem fejeződött 

be, a neheze – a mozgósítás – még hátra van. Hangsúlyozta: az erdélyi magyarok nem 

engedhetik meg maguknak, hogy kisebb arányban menjenek el szavazni, mint az országos 

átlag, mert ez az arányok eltolódásához vezetne. És akkor, bár az RMDSZ megőrzi 200 

polgármesterét, nem fogja tudni felmutatni, hogy erős közösség – utalt Kelemen Hunor az EP-

választások ötszázalékos bejutási küszöbére. Az RMDSZ elnöke elmondta: kampánykörútja 

során azt tapasztalta, hogy az országban jobb a hangulat, mint négy-öt éve, sok fiatal 

bekapcsolódott a munkába, például Csángóföldön, a szórványban.  

 

Magyar választási célok és román szirénhangok Petőfi és Szendrey Júlia 

mézesheteinek máramarosi helyszínén  
2024. június 7. – Krónika 

Lázas kampányt folytatnak a Máramaros megyei Koltón az RMDSZ, valamint a román pártok 

jelöltjei. A magyar jelöltekkel kampányoló román alakulatok fűt-fát ígérnek, hogy meggyőzzék 

a politikából kiábrándult embereket. A korábbi magyar ellenzék, az Erdélyi Magyar Néppárt 

helyi tagszervezete beolvadt az RMDSZ-be, így az alternatívát keresők csak a román pártokra 

számíthatnak. A három mandátumon át független polgármesterként tevékenykedő, és idéntől 

az RMDSZ színeiben induló Csendes Lajossal vették száma a választások előtt felbolydult 

község útkeresését.  

 

Egymásnak estek és ököllel ütötték egymást az EMSZ jelöltjei és támogatói 

Jákóhodoson 
2024. június 7. – maszol.ro 

Súlyos verekedés robbant ki a Bihar megyei Szalárd községhez tartozó Jákóhodoson, miután a 

kocsmában italozók összevesztek azon, hogy melyik pártnak jobbak a jelöltjeik. A verekedés 

sajátossága, hogy nem a két magyar politikai alakulat tábora csapott össze, hanem az Erdélyi 
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https://szekelyhon.ro/aktualis/nepviseletben-vonultak-a-kegytemplomba-a-csikszeredai-sapientia-vegzos-hallgatoi
https://szekelyhon.ro/aktualis/nepviseletben-vonultak-a-kegytemplomba-a-csikszeredai-sapientia-vegzos-hallgatoi
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/kelemen-hunor-a-kampanyzaron-veszely-van-ezert-kell-mindenkit-mozgositani
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/magyar-roman-valasztasi-csatarozas-petofi-sandor-es-szendrey-julia-mezesheteinek-maramarosi-helyszinen-kolton
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/magyar-roman-valasztasi-csatarozas-petofi-sandor-es-szendrey-julia-mezesheteinek-maramarosi-helyszinen-kolton
https://maszol.ro/belfold/Egymasnak-estek-es-okollel-utottek-egymast-az-EMSZ-jeloltjei-es-tamogatoi-Jakohodoson-VIDEO
https://maszol.ro/belfold/Egymasnak-estek-es-okollel-utottek-egymast-az-EMSZ-jeloltjei-es-tamogatoi-Jakohodoson-VIDEO
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Magyar Szövetség (EMSZ) egyik jelöltje ment ökölre a saját támogatóival. Helyi információk 

szerint azon pattant ki a vita a már csöppet sem szomjas társaságban, hogy az RMDSZ-nek 

vagy az Erdélyi Magyar Szövetségnek van jobb tanácsosjelölti listája a községben. Az EMSZ 

táborához tartozó társaság egyik tagja kijelentette, hogy véleménye szerint az RMDSZ-nek 

jobbak a jelöltjei a községben, és ez pattintotta a ki a botrányos verekedést. 

 

Mi fér bele egy kávéba? – Antal Árpáddal beszélgettünk közösségi 

szerepvállalásról, az erdélyi magyarság politikai súlyáról 
2024. június 7. – maszol.ro 

Nincs szebb feladat egy erdélyi magyar ember számára, mint hogy közösségi vezető legyen, 

fogalmazta meg Antal Árpád. Sepsiszentgyörgy polgármestere beszélgetésünk előtt épp a 102 

éves Lakatos Pali bácsit látogatta meg, aki mozgóurnát kért a választásokra. „Az emberek 

szeretete, támogatása ad nekünk erőt, energiát, hogy azt a munkát végezzük, amiben hiszünk, 

és ami nekünk és meglátásunk szerint a közösségnek is fontos” – mondta el a látogatás kapcsán 

a polgármester. Arról is beszélgettünk, hogy politikai értelemben az erdélyi magyar közösség 

súlyát az EP-lista adja. „Nyilván nagyon fontos, hogy legyen kétszáz polgármesterünk, nyerjük 

meg többek között Szatmárnémetit, Marosvásárhelyt, Csíkszeredát, Sepsiszentgyörgyöt, 

legyen négy megyei tanácselnökünk, és több ezer önkormányzati képviselőnk, ám a valós 

politikai súlyt a közösségünknek az európai parlamenti lista adja. Ha nem érjük el az 5 

százalékot, és nem leszünk ott az Európai Parlamentben, akkor nem lesz erdélyi magyar az 

európai testületben, Brüsszelből nem fog látszani az erdélyi magyarság. 

 

Elballagtak a zilahi refisek: „az elszántság és a kemény munka előtt még a 

szerencsétlenség és a nehéz sors is térdre ereszkedik” 
2024. június 7. – maszol.ro 

A Zilahi Református Wesselényi Kollégium matematika-informatika és humán-teológia szakos 

diákjai is elbúcsúztak második otthonuktól – tanintézményüktől –, tanáraiktól és 

diáktársaiktól. A ballagásra péntek délelőtt került sor a zsúfolásig megtelt Zilahi Belvárosi 

Református Nagytemplomban, ahol igét hirdetett Sándor András, a szilágysomlyói Református 

Egyházmegye esperese, majd Kádár Tamás, a zilahi Református Egyházmegye esperese arra 

buzdította a végzősöket, hogy mindig tegyék azt, ami Istennek kedves, mert Neki terve van 

velük. Szilágyi Róbert-István, a megye tanács RMDSZ-es alelnöke is köszöntötte a végzősöket 

és a megjelenteket. Mint mondta, a szülők életében eljön az a pillanat, amikor a gyermekek 

kezét el kell engedni, hogy helyt álljanak a nagybetűs életben, de a családra mindig lehet majd 

számítani. „Köszönöm, hogy beléptél az életembe, és örömet szereztél nekem, köszönöm, hogy 

szerettél, és elfogadtad az én szeretetemet. Köszönöm az élményeket, az emlékeket, amelyeket 

életem végéig féltő gonddal megőrzök. 
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https://maszol.ro/belfold/Mi-fer-bele-egy-kaveba-Antal-Arpaddal-beszelgettunk-kozossegi-szerepvallalasrol-az-erdelyi-magyarsag-politikai-sulyarol
https://maszol.ro/belfold/Mi-fer-bele-egy-kaveba-Antal-Arpaddal-beszelgettunk-kozossegi-szerepvallalasrol-az-erdelyi-magyarsag-politikai-sulyarol
https://maszol.ro/belfold/Elballagtak-a-zilahi-refisek-az-elszantsag-es-a-kemeny-munka-elott-meg-a-szerencsetlenseg-es-a-nehez-sors-is-terdre-ereszkedik
https://maszol.ro/belfold/Elballagtak-a-zilahi-refisek-az-elszantsag-es-a-kemeny-munka-elott-meg-a-szerencsetlenseg-es-a-nehez-sors-is-terdre-ereszkedik
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Elballagtak Máramarossziget egyetlen magyar iskolájának a diákjai 
2024. június 7. – maszol.ro 

Elballagtak Máramarossziget egyetlen magyar iskolájának, a Leőwey Klára Elméleti 

Líceumnak a diákjai. A ballagási ünnepség keretében díjazták azokat a végzős diákokat, akik 

tanulmányversenyeken kiemelkedő helyezéseket értek el. Az iskola szülőbizottsága által 

alapított Leőwey-díjban Balázs Attila Patrik részesült, aki több megyei és országos 

matematikaversenyen ért el kiváló eredményeket. Orosz Krisztofer-Levente, az RMDSZ 

Máramarosszigeti szervezetének elnöke, a magyar iskola korábbi diákjaként üdvözölte a 

jelenlevőket. Hálás azért, hogy a szülők vállalták azt a nemes feladatot, hogy gyermekeiket 

magyar iskolába íratták. „Van sok olyan személy, aki azt mondja, hogy a magyar iskolában járó 

diák nem fog tudni érvényesülni. Számukra azt üzenjük, hogy a magyar iskola, mégpedig 

közvetít olyan alapértéket és tudást, ami a személyes döntéseikben fogja erősíteni a diákok.” – 

mondta el a szervezet helyi elnöke. 

 

Szép gondolatokat tehettek a tarisznyába a só és pogácsa mellé 
2024. június 7. – Nyugati Jelen 

Június 6-án délután tartották a Csiky Gergely Főgimnázium 2023-2024-es tanév végzős 

diákjainak nyilvános ballagási ünnepségét.  Az Alma Mater szikrázó napsütésben, igazi nyári 

hőségben engedte el annak az 50 diáknak a kezét, akiknek négy, nyolc vagy 12 évig vigyázta és 

egyengette lépteit. Három éve már, hogy az iskola különleges ballagást szervez a végzősöknek 

és a szokásos beszédek és díjkiosztók mellett különböző előadókat hívnak, hogy ezáltal még 

emlékezetesebbé tegyék a diákok utolsó perceit az iskolában. Délután 5 órakor a három végzős 

osztály osztályfőnökeik kíséretében az iskolából a Gaudeamus-t énekelve vonultak át a 

Megbékélési parkba, ahol már helyet foglaltak a szülők, nagyszülők, tanárok, diáktársak és 

mindazok, akik kíváncsiságból látogattak aznap a térre. 

 

Elballagtak a Szent László Líceum végzős diákjai 
2024. június 7. – erdon.ro 

„Gaudeamus igitur, iuvenes dum sumus...”- a Szent László Római Katolikus Teológiai Líceum 

végzőseinek éneke csendült fel június 7-én, pénteken délelőtt a nagyváradi római katolikus 

székesegyházban, ahol 11 órától Böcskei László megyés püspök hálaadó szentmisét mutatott be 

az iskola tanári karának és diákjainak közösségében. Az ünnepi szentmisén Böcskei László 

megyés püspök hangsúlyozta, hogy Isten szeretetének köszönhetően lehetnek együtt, mert ő 

az, aki életre hív bennünket, formál és vezet az utunkon, ahogyan történik minden évben a 

ballagók esetében is, akik egy új életszakasz küszöbén állnak. Megjegyezte: megkapta és 

elolvasta a kicsengetési kártyákat, s mint mindenki, egy pillanatra ismét átélte azokat 

pillanatokat, amikor érettségi előtt állt, s osztálytársaival együtt hallotta az idősebbektől, hogy 

“bezzeg a mai fiatalok”. És jelképesen ők is vitték magukkal a ballagási tarisznyájukban 

mindazt, amit a tanévek folyamán összegyűjtöttek.  
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https://maszol.ro/belfold/Elballagtak-Maramarossziget-egyetlen-magyar-iskolajanak-a-diakjai
https://nyugatijelen.com/index.php/jelenido/szep-gondolatokat-tehettek-a-tarisznyaba-a-so-es-pogacsa-melle
https://www.erdon.ro/helyi-kozelet/2024/06/elballagtak-a-szent-laszlo-liceum-vegzos-diakjai
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Elballagott egy újabb évfolyam a marosvásárhelyi magyar iskolákból  
2024. június 7. – szekelyhon.ro 

Fehér ingben, Bocskai hímzett nyakkendőben és csíkos tarisznyával a vállukon vettek búcsút a 

virágba borult iskolától a Bolyai Farkas Elméleti Líceum és a Református Kollégium végzős 

diákjai péntek délelőtt. Délután pedig a katolikus osztályokba járó végzősök ballagtak el a 

Klastrom utcai épületből. A két intézményből összesen háromszáz diák búcsúzott el az alma 

matertől. A Bolyai Farkas Elméleti Líceum és a Református Kollégium végzősei péntek délelőtt 

búcsúztak el iskolájuktól. A Bolyai udvarán megszervezett ballagási ünnepségen az iskola 

vezetőségén kívül jelen volt többek között Péter Ferenc, Maros megye tanácsának elnöke, Antal 

Levente Mihály főtanfelügyelő-helyettes, Soós Zoltán polgármester, Fülöp Attila, a magyar 

kormány gondoskodáspolitikáért felelős államtitkára, Vincze Lóránt az Európai Parlament 

képviselője is. Az ünnepi beszédek előtt a román himnusz után a magyar himnuszt is 

elénekelték az iskola udvarán.  

 

A közösség szolgálatában – négyszáz jelölt közül választották ki a Bukarestben 

díjazott székelyföldi pedagógust  
2024. június 8. – Krónika 

Sepsiszentgyörgyi magyar pedagógus részesült rangos elismerésben: a Merito-gála díját Balázs 

Réka tanítónő, a Váradi József Általános Iskola munkatársa a gyerekekhez, szülőkhöz, 

kollégákhoz való hozzáállása, a munkája során tanúsított elkötelezettsége elismeréseként 

vehette át. Balázs Réka 27 éve oktatója a sepsiszentgyörgyi Váradi József Általános Iskola step 

by step osztályainak, bár mint ő is mondja, a díjat nem azzal érdemelte ki, hogy munkája során 

egy úgynevezett alternatív oktatási módszert használ, hanem azon pedagógusok közé tartozik, 

akik megpróbálnak pozitív változást előidézni egy-egy közösségben, és ezáltal akár az egész 

társadalomban. A tanítónő a Krónikának elmondta, hogy a Merito-díj tulajdonképpen egy 

projekthez kapcsolódó elismerés, amit 2015 februárjában hoztak létre, amikor egy 

üzletemberekből álló csapat – a Romanian Business Leader Summit – úgy döntött, hogy 

„szeretné visszaállítani a tanárok státusát a társadalomban”. 

 

Tíz ideiglenes határátkelőhelyet nyitnak meg vasárnap a román-magyar 

határszakaszon  
2024. június 8. – Krónika 

Vasárnap, június 9-én a helyhatósági és az európai parlamenti választások napján reggel 6 és 

este 19 óra között tíz ideiglenes határállomáson lehet átkelni Romániába, illetve 

Magyarországra. Az egy napra megnyitott közúti határátkelőhelyek listája: Szatmár megyében 

Szárazberek – Garbolc, Nagypeleske – Zajta és Károlyipuszta – Ömböly. Bihar megyében 

Almaszeghuta – Bagamér, Biharfélegyháza – Pocsaj és Körösszeg – Körösnagyharsány. Arad 

megyében Feketegyarmat – Dénesmajor, Kisvarjas – Dombegyháza és a Nagylak – 

Csanádpalota ideiglenes határátkelőhely fog vasárnap üzemelni, tájékoztat a magyar 

határrendészet.  
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Elballagtak a Partiumi Keresztény Egyetem végzős hallgatói 
2024. június 8. – erdon.ro 

Hagyományosan a nagyvárad-újvárosi református templomban tartották a Partiumi 

Keresztény Egyetem tanévzáró ünnepségét. Szombat délelőtt több mint 250 alapszakos és 

mesteris hallgató ünnepelte tanulmányainak befejezését, köztük a négy évvel ezelőtt indult 

magánének szak első végzős évfolyamának tagjai. Pálfi József, az egyetem rektora tanévzáró 

beszédében elmondta: bízik benne, hogy a szinte szempillantás eltelt tanév nemcsak elmúlt, 

hanem hasznos tartalommal is megtelt. „Kiegyensúlyozott, stabil tanévet hagytunk magunk 

mögött oktatási, tudományos, pénzügyi-gazdasági szempontból is. Köszönet ezért 

mindazoknak, akik részt vettek ebben. Az egyetemi struktúra jól működött, két kar négy 

tanszékén mintegy 12 alapképzésen és 6 mesterképzésen folyt az oktatás, amelyben összesen 

840 hallgató vett részt. Örömmel jelenthetem be, hogy a 2023/2024-es tanévben alapszakon 

178, mesterképzésben 75, összesen tehát 253 hallgató fejezi be tanulmányait” – összegezte az 

egyetemi elöljáró 

 

Elballagtak az Ady líceum diákjai 
2024. június 8. – erdon.ro 

A nagyváradi Ady Endre Líceumban szombaton délelőtt csendült fel a tizenkettedikes diákok 

számára az utolsó kicsengetés, az osztályok egymás után sorban haladva végig ballagtak az 

iskolán, majd a Fő utcán haladva visszatértek az iskola épületébe, ahonnan a suli udvarára 

érkeztek végül. Itt a verőfényes időben zászlóátadással vette kezdetét a búcsúztatási ünnepség. 

Elsőként Vad Márta igazgató mondott beszédet a diákokból, szülőkből, rokonokból, barátokból 

álló népes hallgatóság előtt, azt kívánva a végzős tanulóknak, hogy „ne éljetek meg soha nehéz 

éveket, maradjatok együtt, az iskola pedig mindig visszavár”. Cseke Attila szenátor beszédében 

kifejtette, hogy a mai nap ünnep a családok, az iskola és a város életében is, mert „egy újabb 

nemzedéket sikerült felruházni azzal a tudással, mellyel ez az iskola rendelkezik”, illetve azért, 

mert „ezzel a ballagással egy újabb nemzedéket adunk tovább Várad magyarságának”. 

 

Kicsi iskola, ahol minden gyermek számít – Interjú Kósa Attilával, a 

máramarosszigeti Leőwey Klára Elméleti Líceum igazgatójával 
2024. június 8. – maszol.ro 

A családias hangulat, valamint a diákoknak és szüleiknek nyújtott biztonság jellemzi a 

leginkább a máramarosszigeti Leőwey Klára Elméleti Líceumot – mondja Kósa Attila, a 

történelmi Máramaros egyetlen magyar tannyelvű középiskolájának igazgatója. A szigeti 

tanintézményben a legnagyobb létszámú osztályban 21-en vannak, a legkisebben mindössze 

egyetlen diák, miközben a 7. osztály hiányzik. Az iskolaigazgató és kollégái még így is derűlátók: 

hisznek a térség magyar közösségének erejében és a huszonkét évvel ezelőtt létrehozott Leőwey 

jövőjében. A reményt az 56 fős óvoda és bölcsőde táplálja. 
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Magas a részvétel, de a romániai magyarlakta térségekben kisebb az átlagosnál 

a szavazási kedv  
2024. június 9. – MTI, Krónika, szekelyhon.ro 

Romániában minden korábbinál többen járultak urnákhoz vasárnap az európai parlamenti 

(EP-) választáson, a jelentős magyar lakossággal rendelkező megyékben azonban a részvétel az 

első órákban 10-15 százalékkal elmaradt az országos átlagtól. Délelőtt 10 óráig a belföldi 

névjegyzékekben szereplő 18 millió választópolgár 8,71 százaléka (mintegy 1,5 millió ember) 

adta le voksát az EP-választáson, ami több mint 30 százalékkal haladja meg a legutóbbi, 2019-

es EP-választáson az első három órában regisztrált, akkor rekordnak számító részvételt – írta 

az MTI. A legaktívabbnak a dél-romániai Teleorman (14,5 százalék), Olt (13,9 százalék) és 

Giurgiu (12,5 százalék) megye bizonyult, alacsonyabb részvételt pedig Bukarestben (6,1 

százalék), Szeben (6,5 százalék), Kolozs (6,6 százalék) megyében regisztráltak. A magyar 

többségű székelyföldi megyékben is az országos átlag alatt volt a részvétel: Hargita megyében 

10 óráig a jogosultak 7,5 százaléka, Kovászna megyében pedig 7,9 százaléka adta le voksát az 

EP-választáson. A jelentős magyar lakossággal rendelkező Maros megyében 8,3 százalékos, 

Szatmár megyében 7,6 százalékos, Bihar megyében pedig 7,7 százalékos részvételt jegyeztek fel 

10 órakor. 

 
A Progresszív Szlovákia nyerte az EP-választásokat, a magyar pártnak nem 

sikerült mandátumot szereznie 
2024. június 9. – Felvidék.ma, Új Szó, Körkép.sk 

A Progresszív Szlovákia (Progresívne Slovensko – PS) nyerte az EP-választásokat 

Szlovákiában, miután a szavazatok 27,81 százalékát (410.844 voks) szerezték meg a szombati 

voksoláson. Ez azt jelenti, hogy Ódor Lajos listavezetővel az élén a PS összesen 6 képviselővel 

rakhatja a tüzet a háború alá Brüsszelben a következő parlamenti ciklusban. Robert Fico pártja, 

a SMER-SD a szavazatok 24,76 százalékával (365.794 voks) a második helyen végzett és 5 

képviselőjük lesz az Európai Parlamentben. A Magyar Szövetség 57.350 szavazatot kapott, ami 

3,8 százalékot jelent, így nem lépte át a bejutáshoz szükséges 5 %-os küszöböt, vagyis továbbra 

sem lesz képviselője a felvidéki magyarságnak Brüsszelben. 

 

Berényi József az EP-választás eredményéről: Meggyengült a magyar közösség 

politikai immunrendszere 
2024. június 9. – Ma7.sk, Új Szó 

“Az eredmény egyértelműen kudarc. Nem sikerült mozgósítanunk a választóinkat, ahogy azt 

szerettük volna”- mondta Berényi József a Magyar Szövetség eredményéről. “Mivel a 

magyarságot a szlovák pártok nem támadják, meggyengült a közösségünk politikai 

immunrendszere. Ez a folyamat várhatóan folytatódni fog, még inkább aláásva az etnikai 

politizálás lehetőségeit. A példa, akire elsősorban hivatkozni fognak, nyilván Ódor Lajos lesz” 
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– tette hozzá. “Szeptember 28-án tisztújítás lesz a párton belül, elnöki és elnökségi szinten. Én 

személy szerint már nem kívánok indulni elnökségi posztért a következő tisztújításon.” 

 

Ódor Lajos kapta a legtöbb preferenciaszavazatot 
2024. június 10. – Ma7.sk 

A Progresívne Slovensko (PS) listavezetője, Ódor Lajos (294 944 szavazat) kapta a legtöbb 

preferenciaszavazatot a szombati európai parlamenti (EP) szlovákiai választáson. Őt Ľuboš 

Blaha követi (187 020 preferenciaszavazattal) a Smer-SD jelöltlistáján. A harmadik legtöbb 

karikát Erik Kaliňák (Smer-SD) kapta (151 860). Ezt követi Milan Uhrík (Republika) 133 949 

preferenciaszavazattal, Monika Beňová (Smer-SD) 131 126 szavazattal és Veronika Cifrová 

Ostrihoňová (PS) 117 207 szavazattal. Berényi József 31 469 karikát szerzett. 

 

Ódor: Egy lábbal itthon maradok 
2024. június 9. – Új Szó 

A Progresszív Szlovákia (PS) a legerősebb pártnak bizonyult az európai parlamenti választáson 

Szlovákiában, a listavezetője, a komáromi születésű Ódor Lajos volt miniszterelnök révén pedig 

magyar nemzetiségű képviselőt is delegál az EP-be. “A PS programjában vannak a kisebbségek 

számára érdekes pontok. Az biztos, hogy folytatni szeretném, amit eddig is elkezdtem, járni az 

emberek közé és találkozni velük. Az egyik lábbal itthon maradok. A PS célkitűzései között a 

jövőben is foglalkozni kell kisebbségi témákkal, ez a DNS-ében van a pártnak” – mondta az Új 

Szónak adott interjúban.  

 

Forró Krisztián: Nem lesz közigazgatási reform 
2024. június 7. – Ma7.sk, Felvidék.ma 

Matúš Šutaj Eštok belügyminiszterrel tárgyalt Forró Krisztián, a Magyar Szövetség elnöke. 

Forró Krisztián elsősorban az Ódor Lajos vezette szakértői kormány idején napvilágot látott 

közigazgatási reformelképzelésről érdeklődött. Forró elmondta, a belügyminiszter biztosította 

őt: “abban a formában, amelyben a tavalyi év első felében bemutatásra került, biztosan nem 

fog megvalósulni. Amennyiben születik valamilyen javaslat ezen a téren, az a Falvak és Városok 

Szövetségével és a többi érintettel is egyeztetve lesz." A megbeszélésen szó esett arról is, 

szükséges lenne járási ügyfélközpontot kialakítani Dunaszerdahelyen. Forró Krisztián szerint 

tovább kell dolgozni azon, hogy dél- és kelet-Szlovákia, és az ország többi régiója is megkapja 

a szükséges figyelmet, hogy ne legyenek az ország elfelejtett régiói. 

 

Marad a miniszter befolyása KKA-ra 
2024. június 7. – Új Szó 

Horony Ákos kisebbségi kormánybiztos szerint nem valószínű, hogy a Kisebbségi Kulturális 

Alapra (KKA) vonatkozó törvény módosítása során korlátoznák a kulturális miniszternek az 

intézményre való befolyását. Arra a kérdésre, kormánybiztosként ő tesz-e erre javaslatot, 

megismételte nyilatkozatát, mi szerint erről a kisebbségi bizottság következő ülésén, július 2-
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án fognak egyeztetni. „Ha a bizottság részéről lesz egy ilyen szándék, azt nyilván fel fogjuk 

vetni” – jelentette ki, de hozzátette, a politikai realitásokat látva nem tűnik valószínűnek, hogy 

egy koalíciós párt által jelölt miniszternek a hatásköreit ilyen módon szűkítenék. Úgy véli, 

magyar parlamenti képviselet nélkül nehéz olyan szándékokat átültetni, amelyek valamelyik 

koalíciós szereplőnek az érdekeit sérthetik. A kisebbségi bizottság júliusi ülésén fognak új 

jelöltet állítani KKA felügyelő-bizottságába is. 

 

Tárnok Balázs: A magyar uniós elnökség legfőbb célkitűzése Európa 

versenyképességének javítása 
2024. június 7. – Ma7.sk 

Július 1-től Magyarország tölti be az EU soros elnöki tisztét. A napokban nagy figyelmet váltott 

ki, hogy a belga külügyminiszter után az osztrák kancellár is úgy fogalmazott, támogatja 

Magyarország szavazati jogának felfüggesztését az Európai Tanácsban. Tárnok elmondta, „az 

intézményi ciklusváltás, vagyis az új összetételű Európai Parlament és az Európai Bizottság 

felállása, sokat elvehet a júliusban kezdődő magyar elnökségi ciklusból.” A szakértő szerint “a 

magyar elnökség legfőbb feladata éppen a zökkenőmentes intézményi ciklusváltáshoz való 

hozzájárulás lesz”. 

 

Első díj a Pro Balony civil egyesületnek – környezetvédelmi díjátadó 

Nagyszombat megyében 
2024. június 7. – Ma7.sk, Felvidék.ma, Körkép.sk 

Nagyszombat Megye Önkormányzata tegnap díjazta a 13. alkalommal meghirdetett Év 

ökológiai cselekedete című verseny nyerteseit. Idén összesen 23 projekt érkezett és két 

kategóriában 10 pályázatot díjaztak. A benevezett projektek a környezet védelmére, valamint a 

környezetileg fenntartható életmódra hívják fel a figyelmet. “Külön öröm számomra, hogy a 

civil egyesületek, önkormányzatok és önkéntesek kategóriában két dunaszerdahelyi járásbeli 

projekt is a díjat kapott. Sőt, egyik a legjobbnak is bizonyult!” - jegyezte meg Berényi József, 

Nagyszombat megye alelnöke. Első helyezést ért el a balonyi Pro Balony civil egyesület, 

mégpedig a “Zöld Balony” elnevezésű pályázatával. A tavalyi év után újra kitüntetésben 

részesült a somorjai Duna menti természetvédő egyesület a DUNAVIT projektje. 

 

Budai Fanny a Felvidék Arca 
2024. június 7. – Ma7.sk 

A Felvidék Arca szépségverseny második alkalommal kerül megrendezésre, idén már az 

Értékműhely polgári társulás szervezése alatt. Sem a koronavírus, sem a szomszédban zajló 

háború nem kedvezett egy ilyen kaliberű rendezvény megvalósításának, utoljára öt évvel 

ezelőtt választott királynőt a zsűri. „Kimondottan a Felvidék királynőjét keressük, semelyik 

más világnézetnek, nemzeti igénynek nem kell megfelelnie a mi lányunknak. A lényeg, hogy 

legyen egy csinos hölgy, aki tud és mer példakép lenni, azonosulni a magyarságával és a 

felvidéki közéleti kérdésekkel" – mondta Kiss Kósa Annamária főszervező. A szépségkirálynő-
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választás lényege: összehozni a felvidéki közönséget. Budai Fanny a Felvidék Arca. Első 

udvarhölgy: Bodó Fanny. Második udvarhölgy: Kovács Vivien. 

 

Rimaszombati elsőség a Katedra Irodalomversenyen 
2024. június 8. – Ma7.sk, Felvidék.ma 

A 2023/2024-es tanévben ismét megrendezésre került a Katedra Irodalomverseny. A 

versenybe összesen 66 csapat 198 tanulója kapcsolódott be; a négy levelezős forduló után 

alakult ki az országos döntő mezőnye, ahová a 20 legjobb csapat kapott meghívót. 2024. június 

7-én a Nyitrai Konstantin Filozófus Egyetemen, a verseny második kategóriájában a 7–9. 

osztályos tanulók mérhették össze tudásuk legjavát. “A verseny nem titkolt célja az, hogy a 

fiatalokat olvasásra ösztönözze, megszerettesse velük az irodalom világát. Az olvasás által 

szaporodik szókincsünk, formálódik jellemünk” – foglalta össze Petres Csizmadia Gabriella. 

 

A hármashatárnál tartottak éves megemlékező misét – határok nélkül 
2024. június 8. – Felvidék.ma 

Június első csütörtökjén, Jézus Szentséges Szíve ünnepének előestéjén hagyományosan 

megszervezték a négynyelvű szentmisét, Rajka, Dunacsúny és az ausztriai Németjárfalu, azaz 

Deutsch Jahrndorf települések vonzáskörzetében, ahol a hármashatár-emlékmű is található. 

Az itt lévő kőasztal egy óra erejéig alkalmi oltárasztalként szolgált. A nagyjából 250 résztvevő 

mindegyike a maga nyelvén imádkozta a Mennyei Atyától tanult imát, a Miatyánkot. A hívők 

közül elsősorban az ausztriai oldalról jöttek zarándokok, de többen voltak a Mosoni Esperesi 

Kerület zarándokai Rajkáról, Dunakilitiről, Bezenyéről, Mosonmagyaróvárról. A felvidéki 

részeket horvátjárfalui buzgó hívek mellett dunacsúnyiak, oroszváriak képviselték. 

 

A legjobb opció, ha mi magunk optimalizáljuk középiskolai hálózatunkat 
2024. június 9. – Ma7.sk 

Tomáš Drucker oktatási miniszter a napokban ismertette a középiskolai hálózat 

optimalizálásának tervét. Ennek lényege, hogy a kisebb iskolák összevonva működnének, közös 

lenne a vezetésük és a potenciális munkaadókkal is közösen vennék fel a kapcsolatot. “Ne 

várjuk meg azt, amikor a minisztérium lép, mert abban nem lesz köszönet. Az ugyanis a 

legközelebbi iskolákat fogja összevonni, vegyesen a szlovákot a magyarral. Ennek menjünk 

elébe, találjuk ki a lehető legoptimálisabb formáját, hogy magyar szakmunkásképzőink, 

középiskoláink és gimnáziumaink egyesüljenek.” - mondja Albert Sándor, oktatási szakember, 

a Selye János Egyetem alapító rektora és a kassai ipari szakközépiskola egykori igazgatója. 

 

Nyolcadik alkalommal adták át a Petőfi Zenei Díjakat 
2024. június 9. – Felvidék.ma 

Kilenc kategóriában ismerte el a közmédia a hazai könnyűzene kiemelkedő előadóit és 

alkotásait. A rangos szakmai díjakat az M2 Petőfi TV és a Petőfi Rádió kultikus gyártóbázisán, 

az A38 Hajón vették át a díjazottak. Szarka Tamás, Kossuth-díjas és Petőfi Zenei Díjas 

előadóművész Otthon vagyunk című dala érdemelte ki „Az év zenei felvétele” díjat. A Felvidéket 
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bemutató dal és a hozzá készült klip tavaly augusztus 20-án, az államalapítás emléknapján 

jelent meg. A felvidéki zeneszerző és a népviseletbe öltözött zoboraljai asszonykórus, valamint 

a Boldog Salkaházi Sára Egyházi Iskolaközpont diákjai énekét ikonikus helyszínek képsorai 

kísérik. 

                       
EP-választás magyarországi eredményei - Vicsek Annamária is befutó 
2024. június 9. – PannonRTV 

Fidesz-KDNP-nek 11, a Tisza Pártnak 7 mandátuma lesz. A voksok 99 százalékát dolgozták fel 

eddig. Az európai parlamenti választáson a magyar szavazatok 99 százalékos 

feldolgozottságánál a Fidesz-KDNP 44,61 százalékos támogatottsághoz jutott, ami azt jelenti, 

hogy 11 képviselőjük lesz az EP-ben. Ezzel az eredménnyel Vicsek Annamária, a Vajdasági 

Magyar Szövetség politikusa is bejut az Európai Parlamentbe. A Tisztelet és Szabadság Párt, 

azaz a Tisza Párt a voksok 29,69 százalékát kapta, ami 7 EP-mandátumot jelent. A Magyar 

Szocialista Párt, a Demokratikus Koalíció, a Párbeszéd és a Zöldek Pártja 8,10 százalékkal 2 

mandátumot kapott. A Mi Hazánk Mozgalomnak 6,76 százalékkal 1 EP-képviselője lesz. 

 

Az átjelentkezettek 94 százaléka adta le szavazatát Szabadkán 
2024. június 9. – PannonRTV 

Rendben zajlott a voksolás a szabadkai Magyar Főkonzulátuson. 276 magyar lakcímmel 

rendelkező választópolgár jelentkezett át, és jelezte, hogy június 9-én ott szeretné leadni a 

szavazatát. Az urnazárás pontban 19 órakor megtörtént, közölte Oláh Lajos, a szabadkai 

külképviseleti választási iroda vezetője. Az átjelentkezett, magyarországi lakcímmel rendelkező 

szavazópolgárok a szabadkai magyar főkonzulátuson csak az EP-választáson voksolhattak, az 

önkormányzati listákra és a polgármester-jelöltekre nem szavazhattak. „19 órakor a szabadkai 

külképviseleti választási iroda rendben bezárt. Rendkívüli esemény nálunk nem történt. A 276 

szavazóból 259-en jelentek meg és adták le a szavazatukat. Ez körülbelül olyan 94 százaléka 

azoknak, akik hozzánk átjelentkeztek.” 

 

Vicsek Annamária leadta voksát az EP-választáson 
2024. június 9. – PannonRTV 

Vicsek Annamária leadta szavazatát a Szabadkai Magyar Főkonzulátuson. A Vajdasági Magyar 

Szövetség áprilisban jelentette be, hogy ismét EP-képviselő jelöltet állíthat a Fidesz színeiben. 

Később a Fidesz is döntött a jelöltlistáról, amelyen a befutó, 8. helyen szerepel Vicsek 

Annamária. Miután leadta szavazatát az EP-képviselő jelölt úgy nyilatkozott, hogy fontos, hogy 

mindenki leadja voksát a mai napon. Vicsek Annamária, EP-képviselő jelölt, Fidesz-KDNP 

(VMSZ): „Fontos, hogy a mai napon, amely a sorsdöntő nap, minél több ember, aki 

magyarországi lakcímmel rendelkezik itt, a Szabadkai Főkonzulátuson, vagy pedig a Belgrádi 

Nagykövetségen leadja voksát, hiszen nagyon fontos az, hogy minél több normális, minél több 

békepárti politikus jusson be az Európai Parlamentbe. Vajdasági képviselője is lesz a Fidesz-
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KDNP frakciójának, úgyhogy azt hiszem nagyon fontos, hogy az urnák elé járuljunk és leadjuk 

szavazatunkat.” 

 

Vajdasági Népmesemondó Találkozó Csantavéren 
2024. június 9. – PannonRTV 

Az előző év sikerén felbuzdulva Csantavéren idén is megtartották a Vajdasági Népmesemondó 

Találkozót gyerekeknek. Volt élőszavas mesemondás, színház és minden, ami zene. A II. 

Vajdasági Mesemondó Találkozón Szabó Szabolcs mesés játékokkal készült, Toldi István-

Mesefa elsősorban azokat a népmeséket mondta, amelyeket még édesapjától, nagyapjától 

tanult. A Bartók Béla Művelődési Egyesületben több mint húsz gyerek töltötte tartalmasan a 

délutánt, Szajánból is érkeztek gyerekek. Vukelity Csilla, szervező: „A cél az lenne, hogy a 

gyerekek, akik ma itt vannak, ne csak a mesemondó versenyeken találkozzanak egymással, 

hanem játszanak, barátkozzanak, ismerkedjenek, hiszen ők nagyon fontosak, hogy ez a 

hagyomány fennmaradjon.” 

 

Magyarittabén lesz a jövő évi Gyöngyösbokréta és a Durindó 
2024. június 9. – PannonRTV 

A vajdasági magyarság legjelentősebb népzenei fesztiválját a Durindót jövőre 48. a 

Gyöngyösbokrétát pedig 61. alkalommal rendezik meg. Magyarittabén lesz a jövő évi 

Gyöngyösbokréta és a Durindó néptánc és népzenei fesztivál. Az idei rendezvény záróműsorán 

a szervezők ünnepélyesen átadták a fesztivál lobogóját a következő házigazdának. 

 

Bácskertes az egyik legerősebb bástyája a nyugat-bácskai magyarságnak 
2024. június 9. – PannonRTV 

A nemzeti összetartozás napja alkalmából Bácskertesen tartották meg a nyugat-bácskai 

központi ünnepséget. A rendezvényen Kupuszina testvértelepülésének, Hercegszántónak a 

képviselői is részt vettek. Az eseményen a résztvevők az összetartozás fontosságát 

hangsúlyozták. A megemlékezés a Szent Anna római katolikus plébániatemplomban ünnepi 

szentmisével kezdődött. Négy gyermek elsőáldozóként vett részt a misén. A kupuszinai 

magyarság 100 év után is egy összetartó közösség, annak ellenére is, hogy többen külföldre 

vándoroltak. A megtartó erő mindig visszavárja az elszármazottakat - emelte ki beszédében Úri 

Emese, a Vajdasági Magyar Szövetség köztársasági parlamenti képviselője. Úri Emese, 

köztársasági parlamenti képviselő, VMSZ: „Kupuszinán az az érdekes, hogy a palóc vidámság 

és a szorgalom találkozik. Aki a templomban volt, a mise alatt egy olyan erőnek, hangzatos 

éneklésnek, öntudatnak lehetett a tanúja, és ez példaértékű lehet mindannyiunk számára.” 

 

Tanévzáró istentisztelet Bácsfeketehegyen 
2024. június 9. – Magyarszo.rs 

Tanévzáró istentiszteleten adtak hálát az elmúlt iskolaévért a bácsfeketehegyi református 

gyülekezetben. Az eseményen részt vettek a helyi iskola diákjai és tanárai is. Énekkel, 

versekkel, imával búcsúztatták a tanévet, és adtak hálát a bácsfeketehegyi református 
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templomban vasárnap a tanévzáró istentiszteleten. Hajvert Janka, Bácsfeketehegy: „Én 

színkitűnő vagyok, és szeretek ide járni, mert itt hálát bírunk adni ezért az évért, hogy sikerült, 

és itt van az egész osztályom, a tanító nénink is, és én ezért szeretek idejönni.” A tanárok 

szívesen kísérték el diákjaikat az istentiszteletre, hiszen ez az alkalom is egy szép közösségi 

élmény. Jelenleg 150 magyar tanuló van a helyi általános iskolában, 145-en hittanórára is 

járnak. 

 

Jótékonysági bál Bácsgyulafalván 
2024. június 9. – Magyarszo.rs 

Június 22-én 19 órakor tartják meg Bácsgyulafalván a Generációk bálját. A belépődíj 1800 

dinár személyenként, gyermekeknek pedig ingyenes. A belépőjegy ára magában foglalja a 

vacsorát (marhapaprikás, túróstészta, saláta), egy aperitifet, vizet és üdítőt.  Vacsora után 

tombola és sütemény várja a résztvevőket. A talpalávalót a Bakos-Vojtér duó szolgáltatja.  A 

bál bevételét a telecskai óvoda udvarának javítására ajánlják fel. Jelentkezni június 19-éig a 

069/20-85-502-es telefonszámon lehet. 

                       
Ülésezett a KMKSZ Választmánya 
2024. június 9. – Karpat.in.ua 

A KMKSZ Választmánya Makkosjánosiban, a Helikon Hotel konferenciatermében tartotta meg 

soron következő ülését, ahol a háborúról, az európai parlamenti választásokról, valamint a 

KMKSZ alapítványainak működéséről tájékoztatták a megjelent 68 választmányi tagot a 

Szövetség és az alapítványok vezetői, valamint döntöttek a magyar Szövetség által tervezett 

rendezvényekről is. Brenzovics László elnöki beszámolója elején kijelentette, hogy a 

Választmány által elfogadott nyolc napirendi pont mutatja: „A KMKSZ él és működik. 

Megpróbál megfelelni azoknak az elvárásoknak, amelyeket a kárpátaljai magyar közösség 

támaszt a szervezet felé.” A KMKSZ elnöke emlékeztette a Választmány tagjait arra, hogy Orbán 

Viktor magyar miniszterelnök a Békemenet alkalmával, a Margit-szigeti beszédét azzal kezdte, 

hogy kifejezte együttérzését a kárpátaljai magyarság iránt és azt a reményét, hogy hamarosan 

a helyzetünk jobbra fordulhat. 

 

Megalakult az Ukrajnai Nemzeti Kisebbségek Társadalmi Szervezeteinek Tanácsa 
2024. június 9. – KISZo.net 

Interjú Zubánics Lászlóval Ukrajnai Magyar Demokrata Szövetség (UMDSZ) elnökével. A 

kisebbségi törvény által előírt testület az elmúlt héten tartotta első, alakuló ülését Kijevben. A 

tanácsban 18 ukrajnai nemzeti kisebbség – a román, az azeri, a szlovák, a lengyel, a zsidó, a 

magyar, a roma, a gagauz, a német, a bolgár, a török (meskheti), a cseh, a moldáv, a görög, a 

pakisztáni, az örmény, a grúz és a horvát – képviselői kaptak helyet. Összetételét a kisebbségi 

szervezetek ajánlásai alapján az Ukrajnai Etnopolitikai és Vallásszabadság Állami Szolgálata 

hagyta jóvá, majd Ukrajna Igazságügyi Minisztériuma jegyezte be. A magyar kisebbséget 
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Zubánics László képviseli a testületben. Az Ukrajnai Magyar Demokrata Szövetség (UMDSZ) 

elnöke kijevi útjáról visszatérve nyilatkozott lapunknak a tanács felállításának céljairól, 

funkciójáról és működésének szabályzásáról. 

 

Ukrajna is jóváhagyta a Nagypalád–Nagyhódos határátkelőhely megnyitását 
2024. június 8. – Kárpátalja.ma 

A Minisztertanács jóváhagyta a Magyarországgal kötött megállapodást, amely lehetővé teszi a 

Nagypalád–Nagyhódos határátkelőhely megnyitását a személyszállítás számára. Erről Denisz 

Smihal ukrán miniszterelnök számolt be a Telegram-csatornáján pénteken. Emellett a 

megállapodás kibővíti az Asztély–Beregsurány határátkelő forgalmát, különös tekintettel a 

személyszállításra és a teherszállításra. A határátkelőt a bővítés után a tömegkorlátozás nélküli 

üres teherautók, valamint a 7,5 tonnáig terjedő maximális tömegű személy- és tehergépkocsik 

is használhatják – írja a miniszterelnök. A miniszterelnök szerint az Ungvár–Felsőnémeti 

ellenőrzőpont korszerűsítése is befejeződött. 

 

Mikita: Kárpátalja energiabiztonsága prioritás 
2024. június 7. – Kárpátalja.ma 

Ülésezett a Regionális Védelmi Tanács június 7-én. A megbeszélésen elhangzottakról Viktor 

Mikita, a Kárpátaljai Megyei Katonai Közigazgatás (OVA) vezetője számolt be. Az ülés 

fókuszában Kárpátalja energiabiztonsága és az őszre való felkészülés időszaka állt. A 

kormányzó kiemelte, hogy az ellenség hat kombinált célzott támadást indított az ukrán 

energiarendszer ellen. Nincs elegendő villamosenergia az összes ukrajnai fogyasztó igényeinek 

kielégítésére. A kormányzó utasítást adott, hogy haladéktalanul dolgozzanak ki javaslatokat a 

megye villamosenergia-ellátására. 

 

Felavatták Salamon Béla magyar komikus emlékhelyét Kárpátalján 
2024. június 7. – MTI, hirado.hu, KISZo.net 

Felavatták Salamon Béla (1885-1965) magyar komikus emlékhelyét a Munkács közelében 

található szülőfalujában. Beregrákos leghíresebb szülötte 1885-ben látta meg a napvilágot. 

Édesapja szatócsboltot működtetett a faluban. Noha hatéves korában a család 

Berettyószentmártonba költözött, a beregrákosi magyar közösség máig büszke az innen 

származó legendás kabarészínészre - mondta el Tóth Margit, a Kárpátaljai Magyar Kulturális 

Szövetség (KMKSZ) helyi alapszervezetének elnöke.     A pénteken átadott közösségi tér - a 

Salamon Béla-emlékpad - ötlete már évekkel korábban megfogalmazódott, azonban előbb a 

koronavírus-járvány, majd az orosz-ukrán háború akadályozta a megvalósítását. 2024 elején a 

KMKSZ sikeres pályázatának köszönhetően, a Betlen Gábor Alap támogatásával Salamonék 

egykori családi háza előtt sikerült kialakítani az emlékhelyet, amely két padból és a közöttük 

elhelyezett kétnyelvű, ukrán és magyar felirattal ellátott márvány emléktáblából áll. 
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Nehéz sorsú, tudományos pályára készülő tehetségeknek gyűjt az Akadémia 
2024. június 7. – MTI, hirado.hu 

Nehéz sorsú, tudományos pályára készülő, tehetségesnek mutatkozó fiatalok tanulmányait 

támogatja következő jótékonysági gyűjtésével a Magyar Tudományos Akadémia (MTA). A 

támogatási összeget az MTA a Magyar Tehetségsegítő Szervezetek Szövetsége 

közreműködésével, közösen kialakított kritériumok alapján juttatja majd el a kiválasztott 

kedvezményezetteknek - olvasható az MTA MTI-hez pénteken eljuttatott közleményében. Mint 

írták, a 197. közgyűlésen ismertetett jótékonysági gyűjtéshez bárki csatlakozhat. Részletek az 

MTA honlapján olvashatók. A tavalyi, 196. akadémiai közgyűlésen meghirdetett jótékonysági 

gyűjtés eredményeként több mint 12 millió forinttal támogatja a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai 

Magyar Főiskola szociális programjának megvalósulását az MTA. A közleményben idézték 

Csernicskó Istvánt, aki kiemelte, hogy az MTA 2022. február 24., vagyis a háború első napja 

óta támogatja azokat az ukrajnai és kárpátaljai kutatókat és családtagjaikat, akik hosszabb-

rövidebb ideig kerestek és találtak Magyarországon menedéket. 

 

Szívhez szóló dallamok töltötték meg a Rákóczi-főiskola átriumát 
2024. június 8. – KISZo.net 

A Pro Cultura Subcarpathica (PCS) minden évben megemlékezik a nemzeti összetartozás 

napjáról Beregszászban. A korábbi években kiállítást, koncertet, filmvetítést szerveztek, 

elültették az összetartozás fáját, és idén is igyekeztek méltóképpen megemlékezni e jeles 

napról. Az esemény apropóján meghívásuknak eleget téve Sasvári Sándor Jászai Mari-díjas és 

EMeRTon-díjas magyar színművész, zenész adott koncertet a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai 

Magyar Főiskola átriumában. A koncert előtt Gyebnár István, Magyarország Beregszászi 

Konzulátusának ügyvivője tartott köszöntőt. A házigazdák nevében Fodor Gyula osztotta meg 

gondolatait a jelenlévőkkel. A rektorhelyettes mindenekelőtt megköszönte Sasvári Sándornak, 

hogy vállalta a fellépést. Mint fogalmazott: a kialakult helyzet miatt az utóbbi időszakban nem 

igazán jellemző, hogy külföldi előadók vállalnák az itteni szereplést. 

 

Ifjúsági sportnapot tartott a KMKSZ Beregrákoson 
2024. június 8. – Karpat.in.ua 

Ép testben ép lélek jelmondattal szervezett ifjúsági sportnapot a Kárpátaljai Magyra Kulturális 

Szövetség Beregrákosi alapszervezete a helyi gimnáziumban. A településen hagyományosan az 

utolsó csengőt követő hetekben az iskolai táborral párhuzamosan szervezik meg a sportnapot, 

amelyen a fiatalok focizhatnak, röplabdázhatnak, valamint olyan ügyességi játékokban 

vehetnek részt, amely a csapatmunkára és az összetartásra ösztönzi a fiatalokat. Az iskolát a 

KMKSZ, valamint a kárpátaljai református és az észt keresztény egyház újította fel még a 2000-

es évek elején, és azóta is szoros a szervezetek közötti együttműködés.  
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https://hirado.hu/belfold/cikk/2024/06/07/nehez-sorsu-tudomanyos-palyara-keszulo-tehetsegeknek-gyujt-az-akademia
https://kiszo.net/2024/06/08/szivhez-szolo-dallamok-toltottek-meg-a-rakoczi-foiskola-atriumat/
https://sport.karpat.in.ua/?p=14365&lang=hu
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Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2024. június 7. – Kossuth Rádió 

 

A közigazgatási reform fontosságát hangsúlyozta Kelemen Hunor a székelyföldi Baróton 

szervezett vitafórumon, és összegezte a választásokkal kapcsolatos elvárásait. Ezzel 

Erdővidéken ért véget a Nincs mese! című, egy hónappal ezelőtt indított kampányfórum - 

sorozat. Baróton Tamás Sándor, Kovászna megyei tanácselnök-jelölt volt a beszélgetőpartner, 

akivel a helyi fejlesztésekről értekeztek és felhívták figyelmet a választásoktól való 

távolmaradás veszélyére is.  Geréb Krisztina összeállítása. 

 

Székelyudvarhelyen több százan vettek részt a hagyományos úrnapi búcsú szentmiséjén és az 

ünnepi körmeneten. A zarándokokhoz idén csatlakozott Winkler Gyula EP- képviselőjelölt is. 

Őt kérte mikrofon elé Geréb Krisztina. 

 

Rendhagyó körülmények között díjazta az Arad Megyei Tanfelügyelőség azokat a magyar 

nyelven tanuló általános iskolás diákokat, akik kiemelkedő eredményeket értek el a román 

tanügyminisztérium által elismert tantárgyi versenyek megyei és országos döntőin. A több 

mint 150 oklevelet az aradi Kultúrpalotában, a múzeum „magyar részlegén”, az 

Ereklyemúzeumban és a világhírű magyar festők ritka képeit bemutató Képtárban adták át. Az 

aradi Kölcsey Egyesület jóvoltából tárlatvezetésen is részt vehettek a fiatalok. 

 

A Nagyberegi Református Líceumban 17 végzős diák vett búcsút az intézménytől, diáktársaitól 

és tanáraitól. Az egyházi oktatási intézmények a kárpátaljai magyar oktatási hálózat bázisaivá 

váltak az elmúlt években, amelyek diákjai rendre a felsőoktatásban folytatják tanulmányaikat. 

 

Több mint száz kisiratosi áldozata ismert az első és második világháborúnak. A távoli 

frontokon és fogolytáborokban életüket vesztett, ismeretlen helyen nyugvó néhai katonáknak 

mostantól közös emlékhelyük van, a Kisiratosi Pieta című műalkotás, ami Kocsis Rudolf aradi 

szobrászművész munkája. 

 

A Nemzeti Összetartozás Napjára Georgia államban, az egykori magyar település Budapest 

temetőjét rekonstruálták. Az átadó ünnepségen beszédet mondott Szilágyi Péter, 

nemzetpolitikáért felelő helyettes államtitkár, akit telefonon ért el tudósítónk, Náray Balázs. 

 

Magyarkanizsára a vajdasági Birkózóakadémia vendégeként hívták meg a közelmúltban 

Deutsh Tamást, a FIDESZ EP-listavezetőjét. A politikus a délvidéki magyar sport 

eredményeiről és szakember-hátteréről is tájékozódott. Németh Ernő összeállítása. A háború 

ellenére, továbbra is aktívak a kárpátaljai magyar szervezetek. Ezt jelzi az is, hogy a „Genius” 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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Jótékonysági Alapítvány idén is megszervezte az Aranycsapat legendás játékosának, Buzánszky 

Jenőnek emléket állító kispályás labdarúgó tornát. Iváncsik Attila összeállítása. 

 

Kárpát-medence 
2024. június 9. – M1 

 

Tereprendezési munkálatok a vereckei honfoglalási emlékmű körül 

 

A Vereckei Honfoglalási Emlékművet minden magyar magáénak érzi éljen Kárpátalján, vagy 

éljen bárhol a világon. Nem meglepő tehát, hogy több civil szervezet is felvállalta a környékének 

rendben tartását. A háborús viszonyok között ez azonban egyre nehezebbé vált.  Legutóbb, a 

Nemzeti Összetartozás napját megelőzően a KMKSZ támogatásával munkácsi öreg cserkészek 

és magánszemélyek vállalták a feladatot, akikhez csatlakoztak a szentendrei Vigyázók Had- és 

Kultúrtörténeti Egyesület önkéntesei. Lekaszálták a helyenként embermagasságú füvet. 

Valamennyi résztvevő fontosnak tartotta, hogy a magyar nemzet egyik zarándokhelye méltó 

körülmények között fogadhassa az ide látogatókat. 

 

Trianoni emlékistentisztelet és emlékpiknik a naprágyi zöldhatáron 

 

Tornaljától pár kilométerre, délre, a magyar határ mellett fekszik Naprágy. A települést 1254-

ben IV. Béla adománylevelében említik először, később a gömöri uradalom része volt. 

Lakossága ma is túlnyomórészt magyar ajkú, akik számára nem közömbös a múlt. A Kövecses-

Naprágyi Református Társult Anyaegyházközség tagjai idén is összegyűltek a falu határában 

lévő domboldalon, a trianoni zöldhatáron. 

 

Tarczy-nap a hetényi alapiskolában  

 

Felvidéken, Komáromtól 10 kilométerre fekszik Hetény, lakosságának több mint 80 százaléka 

magyar nemzetiségű. Az identitás megtartásának és a közösségépítésnek erős bástyája a 

faluban a Tarczy Lajos Alapiskola. Az intézmény 2000-ben vette fel a hetényi születésű 

filozófus - természettudós nevét, akinek szellemi öröksége megjelenik a mindennapi oktató-

nevelő munkában, évente pedig Tarczy-napot rendeznek. 

 

Délvidéki fiatal mezőgazdáaszok 

 

Rác Erik a délvidéki Topolyán él családjával. Gyermekkora óta tudta, hogy szülőföldjén, a 

végtelen alföldi rónán, nagy családban érezné magát igazán jól. Három gyermeket nevelnek 

feleségével és mezőgazdasággal foglalkoznak. 


